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Cum asigurăm neeesarul 
de piese de scbimb 
pentru utilajele noastre?

Rifmicifatea — o condiţie hotărîtoare 
H. C. M.-uri ce par a fi. , .  facultative!

In condiţiile unui ritm vertiginos 
'de creştere a producţiei industriale 
şi dotării tot mai accentuate a tu
turor ramurilor economiei naţionale 
eu tehnică nouă prin diversificarea 
producţiei proprii de utilaje şi 
maşini unelte, se impune, în con
text, ca o problemă de importanţă 
crescindă, necesitatea asigurării u- 
nor cantităţi corespunzătoare , de 
piese de schimb prin corelarea op
timă a producţiei cu consumul. Pe 
fondul unei dinamici accentuate a 
producţiei de piese de schimb şi a 
unor modificări de ordin calitativ 
în structura consumului — în sen
sul că ponderea producţiei interne 
are o tendinţă fermă de creştere ca 
urmare a asimilării fabricării în 
ţară a unor piese pentru* utilajele 
din import — realizarea unei ba
lanţe echilibrate a producţiei şi 
consumului implică ample măsuri 
tehnico-organizatorice a căror efi
cienţă şi mod de aplicare ne-am 
propus a le analiza în ancheta în
treprinsă în trei din întreprinderile 
sibiene: I.R.U.M., „Balanţa“ şi Uzi
na mecanică. Nu putem omite pen
tru început constatarea, se pare, 
general valabilă pe întreg ansam
blul industriei, că necesităţile spo
rite de piese de schimb se traduc 
într-o dinamică mai accentuată de
cit a însăşi producţiei industriale 
globale. La întreprinderea de repa
raţii utilaje şi mecapisme, de pildă, 
iii vreme ce volumul producţiei 
globale a crescut în decursul ulti
mului cincinal de aproape 2,6 ori, 
iplanul valoric la piese de schimb 
a sporit concomitent de peste 10 
ori. Identic, la „Balanţa“ producţia 
de piese de schimb a crescut cu 20 
la sută, în contextul sporifii produc
ţiei globale industriale cu 15 la su
tă. Evident, o asemenea dinamică, 
descinzînd dintr-o necesitate reală, 
presupune măsuri de amploare prin 
care să se acopere integral cererea. 
Creşterea aportului consumatorilor 
prin încurajarea producţiei proprii, 
a autodotării deci, îndeosebi pentru 
piesele aferente utilajelor tehnolo
gice, unicate şi de serie mică, în 
scopul degrevării întreprinderilor 
Constructoare de maşini, acţiunea

de recondiţionare a unor repere în 
cazul cînd acest lucru este justificat 
din punct de vedere economic, 
constituie autentice rezerve poten
ţiale de sporire a producţiei de piese 
de schimb prin stimularea contri
buţiei consumatorilor. Preponderent 
şi hotărîtor rămîne totuşi efortul 
unităţii constructoare de maşini, 
care trebuie în orice condiţii să 
asigure, odată cu produsul respectiv, 
şi un lot corespunzător de piese de 
schimb. Iată pentru ce am urmărit 
cu precădere, în cadrul investiga
ţiilor întreprinse, modul cum între
prinderile amintite şi-au „achitat“ 
datoriile faţă de beneficiarii lor la 
acest capitol. LR.U.M.-ul produce 
piese de schimb pentru gatere, pen
tru încărcătoarele frontale, moto- 
fierăstraie, funicularele Wiessen, 
pentru fabrici de chibrituri, PAL şi 
PPL etc., în cadrul unei secţii spe
ciale de piese de schimb şi în sec
ţia de construcţii şi reparaţii de 
utilaje. La finele primului trimes
tru, planul era îndeplinit pe an
samblul celor 2 secţii doar în pro
porţie de 87,1 la sută, nerealizările 
eifrîndu-se la aproape 1 milion de 
lei. E mult, e puţin?

înclinăm să susţinem că este foar
te mult, avînd în vedere profilul 
întreprinderii (unitatea e speciali
zată în reparaţii de utilaje) şi că 
efectele acestor restanţe se răsfring 
inevitabil asupra unui mare număr 
de beneficiari din industria lemnu
lui, pentru care întreprinderea si- 
biană e singura furnizoare de piese 
de schimb. Cauzele se regăsesc mai 
ales în deficienţe de ordin organi
zatoric: execuţia cu întîrziere a u- 
nei matriţe (în cazul lamelor de 
fierăstraie), „sincope“ în aprovizio
narea cu diverse materiale (cazul 
servocilindrilor de la IFRON), pre
gătirea greoaie a unor documentaţii 
(Ia gatere) şi desele reparaţii la 
borwerfe (pentru platane), iată tot 
atîţia factori ce s-au interpus în 
calea unor realizări cit de cit con
cludente.

La uzina „Balanţa“ n-am reuşit 
nici cel puţin să ne situăm pe o 
bază de discuţie legată de îndepli
nirea prevederilor de plan la pro

ducţia de piese de schimb, ea fiind 
programată după o metodologie, am 
numi-o curioasă, numai în trimes
trele III şi IV. Argumentele gravi
tează în jurul unor insuficiente ca
pacităţi de producţie, a „strangulă
rilor" ce se semnalează îndeosebi 
la atelierul de freze şi a unei 
aprovizionări defectuoase eu oţel 
de scule din import. Acestea nu pot 
scuza însă lipsa de receptivitate a 
uzinei sibiene faţă de cererile în
dreptăţite ale clienţilor săi şi pro
gramarea rezolvării acestor cereri 
numai în funcţie de interesele şi 
posibilităţile proprii. Că nivelul a- 
cestor cereri a fost cu adevărat ri
dicat o dovedeşte faptul că uzina 
s-a văzut nevoită să livreze totuşi 
în avans piese de schimb în valoare
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Seminalii recapitulative
fnccpînd din 25 

mai şi pină la 20 iu
nie, în toate cercu
rile şi cursurile în- 
văţămîntului de 
partid de la oraşe şi

învăţănjîntulul ideolo
gic al cadrelor didac
tice, se desfăşoară 
seminariile recapitu
lative de sfîrşit de 
an. In acest sens, Ca

binetul Judeţean de 
partid a instruit pro
pagandiştii asupra 
felului cum vor tre
bui să se desfăşoare 
seminariile recapitu
lative. Din multitudinea sortimentelor de piese pentru autocamioane produse

de U.P.A. Sibiu

Sarcini de primă importanţă 
pentru lucrătorii

Pregătirea şi recol
tarea furajelor

DupS cum bine se ştie, obţinerea 
unui nutret dé calitate se poate asi
gura prin recoltarea, înaintea înflo
ritului total, a fînurilor cultivate şi 
naturale. Aceasta impune ca factorii 
de răspundere din unităţile agricole 
ale judeţului să acorde In aceste 
zile toată atenţia pregătirii recol
tării şi adăpostiră fînurilor în cele 
mai bune condiţiuni. In multe din
tre cooperativele agricole se remarcă 
o atentă preocupare în acest sens, 
pregătirile fiind în bună măsură în
cheiate. Preşedintele cooperativei 
agricole din Alămor, Zaharia Vasiu, 
ne-a relatat că în acest an sínt cul
tivate trifoi pe 150 ha, sparcetă pe 
70 ha, iar -ghizdei pe 6 ha. De ase
menea, unitatea dispune de 425 ha 
cu fineţe naturale. De pe aceste su
prafeţe s-a prevăzut să se obţină cel 
puţin 1 200 tone fibroase. Pregătirile 
pentru recoltatul furajelor sínt în
cheiate. Recoltatul se va executa 
manual, cooperativa agricolă dispu- 
nînd de suficiente forţe pentru ca in 
două zile să se cosească trifoiul şi 
sparceta. Conducerea unităţii s-a 
preocupat de repartizarea suprafeţe
lor în vederea recoltării, de apro
vizionarea cu coase, gresii, ciocane, 
nicovale, greble, asiqurarea capreloT 

oţ.are pentru uscare.
íntrucit 100 ha cu trifoi vor fi 

reţinute pentru sămînţă, s-a luat 
măsura ca nutreţul de pe suprafaţa 
respectivă să fie recoltat cu priori
tate. De asemenea, *e va 4* t» aten

ţie deosebită aplicării tratamentelor 
contra gărgăriţei trifoiului în acest 
scop unitatea şi-a asigurat din vreme 
insectofungicidele. La recomandările 
specialiştilor, primul tratament se va 
aplica la 10 zile după recoltare, folo- 
sindu-se Heclotox 1,5 în doză de 30 
kg la ha, iar la al doilea, cu aceeaşi 
soluţie, după alte 12 zile.

Măsuri similare s-au luat şi în 
alte unităţi. La cooperativa agricolă 
din Gusu în cel mult două zile se 
va trece Ia recoltatul sparcetei pe 
cele 23 ha destinate producţiei de 
fin. „Avem asigurate toate condiţiile 
pentru ca în acest an să realizăm o 
producţie corespunzătoare de nutre
ţuri, ne spunea specialistul unităţii, 
îng. Dionisie Balaşî. De aceea am 
luat măsuri să pregătim cît mai bine 
lucrările de recoltare, atît la fina 
rile cultivate, cît şi la cele naturale 
Zilnic putem antrena 100 de cosaşi 
mai ales că şi lucrările de între ti 
nere a cultuţilor se află într-un sta
diu avansat*.

Şi ţăranii cooperatori din Ludoş 
s-au pregătit pentru strîngerea la 
timp a sparcetei de pe 80 ha, a tri
foiului de pe 23 ha şi a fînetelor 
naturale de pe 358 ha, acţiune în 
care vor fi antrenaţi zilnic peste 80 
cosaşi şi 100 femei. „După calculele 
noastre — afirmă preşedintele coo
perativei agricole, loan Fara — în 
zece zile putem încheia prima coasă*.

Trebuie ca asemenea pregătiri să 
fie făcute şi de către celelalte uni
tăţi, avînd în vedere timpul scurt 
pentru această lucrare şi faptul că 
în paralel se cere să fie intensifi
cate lucrările de întreţinere a cul
turilor. *

Pregătirea comba
terii dăunătorilor

O altă sarcină de mare importanţă 
ce stă în faţa lucrătorilor de pe 
ogoare o constituie pregătirea mij
loacelor necesare în vederea com
baterii dăunătorilor în sectorul pro
ducţiei vegetale, îndeosebi la cul

tura cartofului. Din sondajele făcute 
rezultă că în majoritatea unităţilor 
s-au luat măsuri şi pe această linie. 
Au fost asigurate din timp insecto
fungicidele — lindatox 20, lindatox 
3 la sută, fosfotox R. 35, carbetox 
37, pinetox 50 şi altele, şi s-a pre
gătit aparatura fitosanitară din dota
rea secţiilor S.M.A. Astfel, la coope
rativa agricolă din' Apoldu de Jos, 
unde în acest an se cultivă cartofi 
pe o suprafaţă de 50 ha, conducerea 
unităţii a asigurat peste 390 litri lin
datox 20, în vederea aplicării primu
lui tratament în momentul apariţiei 
larvelor gîndacului din Colorado. 
Pentru al doilea tratament au fost

(Continuare în pag. a III-a)
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Plenara Consiliului 
Naţional al Frontului 

Unităţii Socialiste
îit ziua ide 26 mai a.c., sub 

preşedinţia tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, au avut loc lucrările 
plenarei Consiliului Naţional al 
Frontului Unităţii Socialiste.

Plenara a dezbătut proiectul pla
nului de dezvoltare a economiei na
ţionale pe perioada 1971—1975, a- 
preciind că el corespunde pe deplin 
Directivelor Congresului al X-Iea al 
Partidului Comunist Român şi 
creează toate condiţiile pentru va
lorificarea unor noi resurse  ̂ale eco
nomiei naţionale, pentru continua 
ridicare a nivelului de trai al oa
menilor muririi din ţara noastră, în 
vederea înfăptuirii societăţii socia
liste multilateral dezvoltate.

Exprimînd adeziunea tuturor or
ganizaţiilor ce alcătuiesc Frontul 
Unităţii Socialiste, a întregului 
nostru popor, plenara a aprobat în 
unanimitate proiectul planului • cin
cinal de dezvoltare a economiei na
ţionale care va fi supus legiferării 
Marii Adunări Naţionale a Repu
blicii Socialiste România.

Plenara a dezbătut şi aprobat 
proiectul de lege privind organiza
rea şi funcţionarea controlului ob
ştesc, menit să ducă la dezvoltarea 
şi perfecţionarea acestei forme de 
participare a maselor populare la 
conducerea societăţii, la continua 
adîncire a democraţiei noastre so
cialiste. Plenara a decis să supună 
acest proiect de lege unei largi dez
bateri publice şi apoi aprobării 
Marii Adunări Naţionale.

In continuare, plenara a aprobat 
Chemarea Consiliului Naţional al 
Frontului Unităţii Socialiste adresa
tă tuturor cetăţenilor Republicii So
cialiste România în legătură cu în
făptuirea planului cincinal de dez
voltare a economiei naţionale.

Ca urmare a modificărilor in con
ducerea unor organizaţii care alcă

tuiesc Frontul Unităţii Socialiste, 
din Consiliul Naţional vor face 
.parte, ca reprezentanţi ai organiza
ţiilor respective, tovarăşii: Constan
tin Drăgan, preşedintele Consiliului 
judeţean Braşov al Frontului Uni
tăţii Socialiste, Andrei Cervenco- 
vici, preşedintele Consiliului jude
ţean Arad al Frontului Unităţii So
cialiste, Trandafir Cocîrlă, pre
şedintele Consiliului judeţean _ Ca- 
raş-Severin al Frontului Unităţii 
Socialiste, Dan Marţian. prim-se- 
cretar al Comitetului Central al 
Uniunii Tineretului Comunist, mi
nistru pentru problemele tineretu
lui, Mihail Bujor Sion, preşedintele 
Comitetului de Radiodifuziune şi te
leviziune, Octavian Paler, redactor şef 
al ziarului „România liberă“, Ce
zar Lăzărescu, preşedintele Uniunii 
Arhitecţilor din România.

Din Consiliul Naţional al Frontu
lui Unităţii Socialiste nu vor mai 
face parte tovarăşii Mircea Ange- 
lescu, Ion Cotoţ, Ilie Făsui, Petre 
Ionescu, Teodor Haş şi Valeriu Pop, 
care au primit alte însărcinări.

Plenara a hotărît ea tovarăşii 
Florian Dănălache şi Vasile Vîlcu, 
care au făcut parte din Biroul Exe
cutiv al Consiliului Naţional al 
Frontului Unităţii Socialiste ca re
prezentanţi ai Uniunii Generale a 
Sindicatelor din România şi res
pectiv Uniunii Naţionale a Coopera
tivelor Agricole de Producţie, să 
fie eliberaţi din aceste funcţii ca 
urmare a trecerii în alte munci.

In continuare plenara a ales ca 
membri ai Biroului Executiv al 
Consiliului Naţional pe tovarăşii 
Gheorghe Petrescu, preşedintele 
Uniunii Naţionale a Cooperativelor 
Agricole de Producţie, şi Ban Mar
ţian, prim-secretar al Comitetului 
Central al Uniunii Tineretului Co
munist, ministru pentru proble
mele tineretului.

In cadrul plenarei au luat cuvin- 
tul tovarăşii: Gheorghe Paloş, pre
şedintele Consiliului judeţean Gorj 
al Frontului Unităţii Socialiste, Ma
rin Enache, secretarul comitetului 
de partid de la uzina „23 August“, 
Adalbert Crişan, preşedintele Con
siliului judeţean Biştriţa-Năsăud al 
Frontului Unităţii Socialiste, De
meter Janos, vicepreşedinte al Con
siliului Naţional al Frontului Uni
tăţii Socialiste, Dumitru Bejan, pre
şedintele Uniunii Centrale a Coopera
tivelor de Consum, Gheorghe Trică, 
director general al Centralei indus
triale de autocamioane şi tractoare. 
Vasile Rus, preşedintele Consiliului 
municipal Tîrgu Mureş al Frontului 
Unităţii Socialiste, Ion Roman, direc
torul Institutului de cercetări teh
nologice pentru procese specifice în 
industria construcţiilor de maşini, 
Eduard Eisenburger, preşedintele 
Consiliului oamenilor muncii do 
naţionalitate germană, Dumitru 
Gheorghişan, prim-secretar al Co
mitetului municipal al U.T.C. Bucu
reşti, Petho Ilona, preşedinta Comi
tetului judeţean ai femeilor Har
ghita, Gheorghe Oşan, inginer prin
cipal la Direcţia generală agricolă 
a judeţului Satu Mare, Oliviu Rusu, 
vicepreşedinte al Consiliului Central 
al Uniunii Generale a Sindicatelor, 
vicepreşedinte ál Consiliului Naţio
nal al Inginerilor şi Tehnicienilor, 
Victoria Vasileseu, preşedinta coo
perativei „Arta casnică“ din oraşul 
Breaza, judeţul Prahova, Milan Io- 
vanovici. preşedintele Consiliului 
judeţean Timiş al oamenilor muncii 
de naţionalitate sîrbă. Király Carol, 
preşedintele Consiliului judeţean 
Covasaa al Frontului Unităţii So
cialiste.

In încheierea lucrărilor plenarei a 
luat euvîntul tovarăşul Nicola® 
Ceauşescu.

Hotărîrea Consiliului de Miniştri 
privind noi reglementări 

pentru construirea de locuinţe
Printr-o hotSrîre a Consiliului de 

Miniştri au fost stabilite noi regle
mentări privind construirea de locu
inţe de tip urban din fondurile de 
stat centralizate.

Locuinţele de acest gen, care vor 
fl date în folosinţă începînd din anul 
1972, vor fi diferenţiate prin număr 
de camere, dotare şi preţ pe trei ca
tegorii de confort. Apartamentele de 
categoria I se vor realiza conform 
reglementărilor actuale cu o redu
cere de 5 la sută a preţurilor pia- 
fon. La apartamentele de categoriile 
II şi III de confort şi la garsoniere 
vor fi aduse mai multe îmbunătăţiri. 
Astfel, apartamentele de categoria a 
IlI-a, cu două, trei şi patru camere, 
vor fi prevăzute cu spaţii de depo
zitare: cămara va fi ventilată. Apar
tamentele cu o cameră de categoria

a III-a vor avea şi o bucătărie; su
prafaţa bucătăriilor la apartamentele 
de două şi trei camere de cateqoriile 
a Il-a şi a III-a va fi mai mare. In 
blocurile cu apartamente de catego
ria a III-a şi garsoniere se vor con
strui camere comune pentru uscatul 
rufelor. De asemenea, la apartamen
tele de categoria a III-a, în afara 
celor de la parter, se poate prevedea 
logie sau balcon. Apartamentele de 
categoria a III-a vor avea o încăpere 
sanitară, cu cadă, lavabou şi WC, 
precum şi spălător la bucătărie cu 
apă caldă şi rece. Cu încăpere sani
tară avînd duş cu cuvă, lavabou şi 
WC vor fi dotate şi apartamentele 
de o cameră şi garsonierele. De ase
menea, toate apartamentele vor avea 
tubulatura pentru radio, televizor şl 
telefon.

In hotărîre se precizează că píriá 
la crearea condiţiilor necesare pen
tru construirea locuinţelor potrivit 
noilor normative, apartamentele de 
categoriile a Ii-a, a Hl-a şi garso
nierele, care urmează a fi date in 
folosinţă în anul 1972, pot fi exe
cutate şi potrivit vechilor reglemen
tări.

Prin hotărîre se prevăd mai multe 
înlesniri în ceea ce priveşte apro
barea documentaţiilor tehnico-econo- 
mice şi a graficelor de execuţie, 
pfecum şl folosirea diferitelor pro
iecte şi adaptarea lor la condiţii spe
cifice în vederea îmbunătăţirii con
fortului locuinţelor.

(Agerpresl

Decorări 
la Consiliul de !  t c  t

La Consiliul de Stat a avut loc 
în cursul dimineţii de miercuri so
lemnitatea înmînării de ordine ale 
Republicii Socialiste România, con
ferite unor vechi membri de partid 
cu prilejul glorioasei aniversări a 
semicentenarului Partidului Comu
nist Român.

La solemnitate au luat parte to
varăşii: Emil Bodnaraş, membru al 
Comitetului Executiv, al Prezidiului 
Permanent al C.C. al P.C.R., vice
preşedinte al Consiliului de Stat, 
Gheorghe Stoica, membru al Co
mitetului Executiv al C.C. al P.C.R., 
membru al Consiliului de Stat, 
Constantin Stătescu, secretarul Con
siliului de Stat.

Prin Decret al Consiliului de Stat, 
pentru activitate îndelungată în 
mişcarea muncitorească şi merite 
deosebite în opera de construire a 
socialismului, cu prilejul aniver
sării a 50 de ani de la constituirea 
Partidului Comunist Român, s-au 
conferit:

Ordinul „23 August“, clasa I, to
varăşilor: Alexandru Buican, Nico
lae Djamo, Vasile Răşcanu;

Ordinul „Tudor Vladimirescu“, 
clasa I, tovarăşilor: Clara Cuşnir-Mi- 
hailovici, Emil Popa, Ion Felea, Ion 
Turcu;

Ordinul „Steaua Republicii Socia
liste România“, clasa a Il-a, tova
răşului Ilie Eschinasy;

Ordinul „23 August“, clasa a Il-a, 
tovarăşilor: Aron A. Cahana, Pavel 
Cristeseu, Virgil Ionescu, Traian 
Şelmaru, Teodor Gh. Vesa;

Ordinul „Tudor Vladimirescu“, 
clasa a Il-a, tovarăşilor: Melita A- 
postol, Pavel Babuci, Ion Bărbules- 
cu, Gheorghe Calcan, Ileana I. 
Colb, Vasile I. Dodan, Ilie Drăgan, 
Mihail Dragomirescu, Alexandru 
Frăţilă, Ion C. Grigorescu, Ronea 
Gheorghiu, Alexandru Graur, Fany 
Goldberger, Şarlota Gruia, Strul 
Haber, Dionisie Ionescu, Mariem 
Vichi Ionescu, Dumitru Işoveanu, 
Alexandru Jar, Aurel Lieblich, Eli
sabeta Birman-Luca, Alexandru 
Miţă, Radu Mănescu, Ion Mileti- 
neanu, Nicolae Moraru, Serghie Ni- 
colau, Vasile P. Niţă, Georgeta 
Niculi, Eduard I. Novac, Nicolae 
Panaitescu, Anghel I. Petrescu, Dan 
Răutu, Alexandru Rogojinschi, Ion 
Rab, Ion Rachmuth, Ianca Solomon, 
Alexandru Şiperco, Dumitru Săra
cii, ţJarin N. Stancu, Marin Stancu, 
Raia Vidraşcu.

Au mai fost conferite prin acelaşi 
Decret Ordinele „Steaua Republicii 
Socialiste România“, clasa a III-a 
unui număr de 15 tovarăşi, Ordinul 
„23 August", clasa a III-a la 64 to-

însemnări în scopul modernizării învăţămîntului
Aici, în comuna Tîrnava, ca pre

tutindeni, în aceste zile de primă
vară clocotul muncii entuziaste se 
finalizează în fapte şi realizări, în 
obiective noi şi durabile.

Recent a fost tăiată panglica 
inaugurală a laboratorului audio-vi- 
zual ce s-a construit la şcoa'a ge
nerală din comună. Colectivul di
dactic al acestei şcoli, însufleţit de 
spiritul nou în care este concepută 
azi activitatea la catedră, de efor
turile care se fac pentru moderni
zarea învăţămîntului, a hotărît prin 
luna decembrie anul trecut să rea
lizeze acest obiectiv de seamă care 
să uşureze predarea limbilor, a 
geografiei, istoriei, muzicii, biolo 
giei şi a altor obiecte, vizînd efi
cienţa maximă a însuşirii lor de 
către elevi. Ideea a fost acceptată

de Consiliul popular municipal Me
diaş, care a oferit în acest sens 
suma de 120 000 lei.

Materializarea iniţiativei a nece
sitat însă foarte multe eforturi 
pentru proiectare, pentru munca 
migăloasă de construcţie. Optimis
mul însufleţit de inimosul director 
Valerian Stănescu a contaminat 
profesori, învăţători, părinţi şi elevi, 
stăruind cu migală asupra fiecărei 
operaţii ce necesita în măsură egală 
pregătire tehnică, răbdare, multe 
ore de muncă.

In efectuarea acestei lucrări me 
ritul principal îl au: proiectantul 
Lukas Goddert, colectivul de crea 
ţie format din cadrele didactice 
Dumitru Blăjan, Cornel Olaru, Mi
hail Benning şi Valerian Stănescu. 
Sub îndrumarea lor această acţiune

începută cu deosebit curaj a atras 
forţe importante zile şi săptămîni 
în şir: Gustav Binder, Georgeta 
Stinghe, Mişu Ţenea, Hans Bootsch, 
Maria Mija, părinţii: Hans Schmidt, 
loan Lupu, Matei Denndörfer, Hans 
Kästner, Martin Straul, Dumitru 
Coman, Olimpiu şi loan Mohan, 
elevii: loan Păpară, loan Cucerzan 
şi Mihail Herberth.

Am înşirat nume de vîrstnici şi 
tineri, de români şi germani, de 
dascăli, muncitori şi ţărani, fără a 
uita pe prir ipii!ii realizatori, ca 
recompensa rnlâ pentru activita
tea voluntara de 3 000 de ore fo
losite ia ->ce< stă lucrare, materiali
zată în economii de peste 75 000 lei. 
Un eforii substanţial, o mulţumire 
deplină, o bijuterie -într-o. scoală.

încă un pas pentru înlăturarea deo
sebirilor dintre oraş şi sat.

Dascăli, părinţi şi elevi se aşează 
de data aceasta alături în cele 38 
cabine ale laboratorului, aseultînd 
în cască prima „lecţie“ a directo
rului prezentată cu modestia care-1 
caracterizează, despre rezultatul 
unei activităţi comune, despre per
spectivele de viitor. A urmat un 
dialog realizat pentru prima dată 
în această şcoală în condiţiile cele 
mai moderne.

Emoţia începutului ne obligă să 
apreciem cum se cuvine strădania 
acestui colectiv, invitînd şi alte co
lective didactice să le urmeze 
exemplul.

Prof. ILIE OLARB

varăşi, Ordinul „Tudor Vladimires
cu“, clasa a III-a la 96 tovarăşi şi 
„Ordinul Muncii“, clasa a III-a la 
28 tovarăşi.

Prin acelaşi Decret au fost con
ferite, de asemenea, Ordinele 
„Steaua Republicii Socialiste Româ
nia“, „23 August“ şi „Tudor Viadi- 
mirescu“, clasele a IV-a şi a V-a, 
altor 152 vechi membri de partid 
din întreaga ţară.

Luînd cuvîntpl în încheierea so
lemnităţii, tovarăşul Emil Bodnaraş 
a adresat ceior decoraţi un salut 
din partea Comitetului Central al 
Partidului Comunist Român, Con
siliului de Stat, a tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu, personal. Dis
tincţiile pe care le purtaţi — a spus 
vorbitorul — constituie una din ex
presiile preţuirii contribuţiei pe care 
fiecare dintre dumneavoastră aţi a- 
dus-o la marea cauză a partidului 
nostru şi pe care tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu a relevat-o în bilanţul 
prezentat la şedinţa solemnă consa
crată aniversării partidului. Partidul 
nostru reprezintă astăzi o puternică 
forţă revoluţionară comunistă care 
îşi îndeplineşte cu cinste rolul de 
conducător în opera de construire 
a socialismului în ţara noastră, a- 
duce o însemnată contribuţie la 
cauza dezvoltării mişcării comuniste 
revoluţionare pe scară mondială, la 
întărirea coeziunii acestei mişcări, 
la îmbogăţirea patrimoniului mar- 
xism-leninismului şi a practicii 
construcţiei socialiste. Sub condu
cerea partidului. România a deve
nit un factor activ în relaţiile inter
naţionale, în lupta antiimperfalistă, 
pentru promovarea cauzei păcii în 
lume.

în încheiere, vorbitorul a urat ce
lor prezenţi noi succese în munca 
creatoare pentru creşterea prestigiu
lui şi forţei partidului nostru, ridi
carea României socialiste pe noi 
culmi ale civilizaţiei şi progresului.

Luînd euvîntul în numele celor 
decoraţi, tovarăşii Alexandru Bui
can, Ion Băluţă şi Gheorghe Borş 
au exprimat calde mulţumiri con
ducerii partidului şi statului pen
tru cinstirea acordată activităţii lor, 
au asigurat că şi în viitor vor mi
lita eu toată energia pentru înfăp
tuirea politicii partidului.

_La sfîrşitul solemnităţii, condu
cătorii de partid şi de stat prezenţi 
s-au întreţinut îndelung cu cei 
decoraţi,
t (AgerpresJ
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cM â i L o i s i s s g g i
Marţi, 26 mai, a avut loc se- 

tlunea a XV-a a Consiliului 
popular al oraşului Dumbră
veni. La ordinea de ri: analiza 
modului- cum s-a desfăşurat 
procesul lnstructiv-educativ în 
şcolile oraşului. Dintre propu
nerile a căror aplicare va con
duce la îmbunătăţirea activi
tăţii in acest sector notăm: în
fiinţarea invâţămîntului liceal 
seral, crearea condiţiilor pen
tru sporirea activităţilor prac
tice pioniereşti, construirea u- 
nei săli de gimnastică, înfiinţa
rea unui lot pentru practica 
agricolă la liceul de speciali
tate etc.

Tot marţi, a avut loc şedinţa 
de birou a Comitetului muni
cipal de partid Mediaş. Ordi
nea de zi:

1. Analiza modului cum au 
fost finalizate măsurile stabi
lite de conferinţa municipală 
Mediaş a Uniunii Tineretului 
Comunist;

2. Analiza stadiului de apli
care a concluziilor reieşite în 
urma 'controlului brigăzii C.C. 
al P.C.R. în organizaţiile de 
partid din Mediaş.

Au fost stabilite măsuri pen
tru îmbunătăţirea activităţii d® 
educaţie a .tineretului prin 
muncă şi pentru muncă, de 
orientare profesională şi înca
drare în activitatea productivă 
pentru o participare rnai ac
tivă pe şantierele de muncă 
patriotică’ a’e tineretului.

Luni, Consiliul popular al co
munei Şeica Mare, întrunit în 
sesiune, a analizat felul cum a 
muncit comisia permanentă 
pentru învăţămînt, cultură şi 
sănătate pentru îndeplinirea 
sarcinilor care-i reveneau. S-au 
evidenţiat realizările bune din 
domeniul sporirii bazei mate
riale a acestor activităţi, pre
ocuparea membrilor comisiei, a

deputaţilor pentru mobilizarea 
cetăţenilor la efectuarea unor 
lucrări prin muncă patriotică. 
Au fost, de asemenea, stabilite 
măsuri pentru ca activitatea din 
acest sector să se desfăşoare la 
nivelul cerinţelor cetăţenilor. 
Au fost stabilite termene pen
tru darea in funcţiune a unor 
noi obiective (extinderi la că
minul cultural din Şeica Mare, 
repararea şcolilor de pe raza 
comunei etc.).

Luni, 24 mai 1871, a avut loc 
plenara comitetului comunal de 
partid Loamneş. La ordinea de 
zi: Analiza modului cum au 
fost rezolvate. şi aplicate pro
punerile cetăţenilor din co
mună, făcute cu ocazia alege
rilor de deputaţi. Alături de 
unele rezultate bune a fost sub
liniată, necesitatea unei urmă
riri mai atente a aplicării pro
punerilor. S-au stabilit termene 
pentru diferite lucrări edilitar- 
gospodăreşti cerute de cetăţeni 
(terminarea căminului cultural 
din Armeni, asfaltarea drumu
lui Loamneş—Ocna Sibiului, 
extinderea reţelei de apă în 
toate satele aparţinătoare). .

Tot luni, ,în cadrul şedinţei 
sale de birou, comitetul comu
nal de partid Slimnic a dezbă
tut „preocuparea comitetului 
executiv al consiliului popular 
şi a cooperaţiei de consum pen
tru aprovizionarea populaţiei şi 
realizarea planului de contrac
tări şi achiziţii“.

Concluziile desprinse se re
feră la faptul că, deşi desface
rea mărfurilor către populaţie 
a înregistrat creşteri, mai sínt 
încă situaţii în care această ac
tivitate nu satisface integral 
cerinţele. S-au stabilit măsuri 
pentru impulsionarea realizării 
planului la achiziţii şi con
tractări, la care .— deşi realizat 
pe'- total — se constată rămî- 
neri ţn urmă la unele sorti
mente.

Tineri, sprinteni, captivaţi de frumuseţea dansului pe care-1 execută 
dansuri a U.P.A.S.

iată formula succesului formaţiei de

S e c v e n ţ e
e d il i ta r *
g o s p o d ă r e ş t i
•  De curînd, la Sibiu, a fost 
terminată, prin muncă patrio
tică, betonarea străzilor Lu- 
peni, Titu Maiorescu, înfrăţi
rii şi Livezii. La ora actuală se 
lucrează la betonarea străzilor 
13 Decembrie, 24 Septembrie şi 
Democraţiei.

•  Cetăţenii municipiului Sibiu 
au început acţiunea de refacere 
a zonelor verzi de pe străzile 
Luptei şi Rahovei. Elevii de 
ia Grupul şcolar profesional 
U.P.A.S. şi cei din liceele teo
retice din Sibiu răspund de 
menţinerea curăţeniei în parcu
rile „Tineretului“, „Gării“ şi 
„Policlinicii".

•  O secvenţă negativă: între
prinderea de locuinţe şi loca
luri a promis, la o întîlnire cu 
cetăţenii, reparaţia copertinelor 
de pe blocuri. Numai că, de 
mai bine de două luni, promi
siunea a rămas tot în stadiul 
de promisiune. Ploaia care a 
căzut din abundenţă în 25 mai 
a făcut ca apartamentele nr. 18, 
3f> şi 74 din blocul nr. 15 din 
cartierul Hipodrom să fie „inun
date“. De ce?

•  Asociaţiile de locatari C.T.l, 
C.T.2, şi C.T.3 din frumosul 
cartier Hipodrom lucrează zil
nic la extinderea şi întreţine- 
rea zónelor verzi. Acţiunea lor 
este însă împiedicată de Între
prinderea de construcţii-montaj, 
care n-a ridicat o mare canti
tate de fier vechi depozitat în
tre blocurile I şi G.

•  Pentru locuitorii Hipodro
mului, o altă noutate. Se lu
crează la schiţa de amplasare 
în acest frumos cartier a noi 
jocuri pentru copii şi se preco
nizează amenajarea unor locuri 
de odihnă şi recreere.

Morile de vint — cîteva 
din exponatele interesan
te ale Muzeului tehnicii 
populare din Dumbrava 

Sibiului

5 minute cu Teodor Ţereanu, şeful Serviciului 
administraţiei locale de stat al Consiliului 
popular municipal Sibiu despre:

Form alităţile 
înstrăinarea de

hi ultima vreme mulţi cetă
ţeni din municipiul Sibiu şi din 
alte localităţi ale judeţului s-au 
adresat redacţiei noastre cerînd 
lămuriri în legătură cu legisla
ţia in vigoare privind înstrăi
nările de imobile.

— Vă rugăm, tovarăşe Ţe
reanu, să faceţi precizările 
necesare.

— Specificăm de la început 
că în mediul urban se pot 
înstrăina numai imobilele con
struite. Terenurile fără con
strucţii, proprietatea persoanelor 
fizice sau juridice, aflate în pe
rimetrul construibil al oraşelor 
nu pot fi înstrăinate (conform 
Legii 19/1968). Pentru înstrăi
narea imobilelor construite — 
■prin vinzare-cumpărare sau do
naţii — se cer îndeplinite ur
mătoarele forme:

* Declaraţia vînzătorului (do
natorului) dată în faţa nota
riatului de stat asupra număru
lui de apartamente pe care le 
posedă;

•  Cerere tip adresată servi
lului de sistematizare si arhi

tectură (care eliberează gratuit 
şi cererea) de pe lingă consi
liul popular al localităţii res
pective, prin care se solicită 
eliberarea autorizaţiei de în
străinare;

•  La cererea de mai sus se 
ataşează şi declaraţia tip sem
nată de cumpărător (donatar) 
din care să rezulte că nu are 
alt apartament în proprietate 
personală;

•  Schiţa apartamentului (imo
bilului). In Sibiu această schiţă 
se execută de către cooperativa 
„Timpuri noi“ (Complexul de 
producţie din str. Garoafei, 
nr. 6).

•  Extras de carte funciară.
— Care-i cursul final pen

tru încheierea actului de 
vinzare-cumpărare sau dona- 
ţ iune?

— Toate actele specificate mai 
sus se depun la serviciul de 
sistematizare şi arhitectură. Pe 
baza lor se eliberează autori
zaţia de înstrăinare solicitată. 
Cu această autorizaţie, atit vîn- 
zătorul (donatorul), .cît si cum-

pentru
im obile

părătorul (donatarul) se prezin
tă la notariatul de stat respec
tiv care încheie contractul.

— Prin încheierea contrac
tului, cumpărătorul (donata
rul) a devenit proprietarul
imobilului?

— Da, cu condiţia de a Inta
bula dreptul de proprietate la 
cartea funciară, lucrare care se 
face printr-o simplă cerere 
timbrată cu 50 lei, la care se 
anexează contractul de vinzare- 
cumpărare sau de donaţiune. 
Acesta este actul final care a- 
testă înstrăinarea.

— Care este situaţia tere
nurilor fără construcţii? Pot 
fi ele înstrăinate?

— Legea interzice înstrăina
rea prin vînzare sau donaţie a 
terenurilor fără construcţie, dar 
numai în mediul urban. Tere
nurile în această situaţie nu 
pot fi grevate cu sarcini (de 
exemplu ipoteci). Ele pot fi 
transmise exclusiv prin moş
tenire.

S,}

Sport... Sport.
F O T B A L ,  D I V I Z I A  B  
O victorie chinuită...

C.S,M, Sibiu-Qlimpia Satu Mare 2-1
Relativ, puţini spectatori au 

înfruntat timpul instabil pentru 
a asista la partida oficială de 
fotbal disputată ieri pe „Meta
lul“, între C.S.M. Sibiu şi O- 
limpia Satu Mare, contînd pen
tru cea de-a XXVII-a etapă a 
campionatului diviziei secunde. 
Meciul a fost programat 
miercuri, deoarece duminică 
formaţia locală primeşte vizita 
echipei Müschen 1880 din R.F, 
e Germaniei.

Ne vom limita deci la a de
scrie succint jocul, lăsînd co
mentariile pentru o ocazie mai 
favorabilă. . .

Prima repriză s-a consumat 
sub semnul superiorităţii teri
toriale a gazdelor, care au în
ceput bine, au deschis scorul 
(min. 5) prin Stoicescu şi au 
atacat insistent dar fără a mai 
concretiza. Replica oaspeţilor 
s-a limitat mai mult la. defen
sivă şi construirea de contra
atacuri. La un asemenea con
traatac, cînd apărarea noastră 
s-a bîlbîit, oaspeţii reuşesc ega- 
larea prin Sáfár (min. 14). In 
continuare sibienii mai insis
tenţi în atac, au bune ocazii de 
a se desprinde de adversar, dar 
le ratează în special prin Ră- 
doi, care, printre altele, într-o 
situaţie (min. 27) a devenit un 
veritabil apărător al oaspeţilor 
stopînd intrarea în plasă a ba
lonului şutat puternic de 
Stoicescu.

Am notat şi două mari ocazii 
ale sătmărenilor, rezolvate

prompt de portarul Liebhardt, 
care la una din ele se şi acci
dentează (min. 32), locul lui 
fiind luat de Gavrilă. Pînă la 
pauză gazdele mai fac o schim
bare (min. 39). Rădoi este în

locuit cu Schwartz.
In repriza secundă am asistat 

— ca de atîtea ori de altfel — 
la o luptă surdă între înainta
rea sibiană şi apărarea repliată 
a oaspeţilor, cramponaţi de re
zultat. Pe rînd Schwartz, Stoi
cescu, Constantin, Unguroiu, 
Flichiş şutează la poartă, dar 
eficienţa este nulă. La aceasta 
se adaugă şi numeroasele, gre
şeli în combinaţii, prilejuind 
oaspeţiloţ- să intervină cu suc
ces. Şi totuşi, golul victoriei, 
aşteptat atîta timp, „cade“ în 
min. 80. Stoicescu „luminează“ 
zona aglomerată s careului 
oaspeţilor şi-l pune pe Ungu
roiu în situaţia de a înscrie 
printr-un şut puternic de la 
15 m. Gazdele au avut cei rnai 
buni oameni în David, Creţu şi 
Zaharia.

Satisfăcător arbitrajul prestat 
de Gh. Vere? (Cluj).

C.S.M. Sibiu—Şcoala sportivă Sibiu 1—4 (0— 1)
In deschiderea partidei de 

divizia B s-a disputat întîlnirea 
de juniori, contînd pentru cam
pionatul republican, dintre 
C.S.M. Sibiu şi Şcoala sportivă 
Sibiu. După un joc de mare 
luptă victoria a revenit merî-

Agendă sportivă 
pionierească

•  Tetratlonul prieteniei, aşa
este intitulat campionatul jude  ̂
ţean de atletism care se va des
făşura sîmbătă şi duminică la 
Agnita şi la care vor participa 
24 de echipe de fete şi băieţi 
din oraşele şi comunele jude
ţului. Participanţii vor susţine 
probe la: sărituri în înălţime şi 
lungime, aruncări cu mingea de 
oină, 60 m plat.

•  40 de membri ai cercurilor 
de navomodelism din cadrul 
şcolilor, liceelor şi caselor pio
niereşti din Sibiu, Mediaş şi 
Avrig vor participa duminică, 
îneepînd de la ora 9, la con
cursul judeţean de navomode
lism desfăşurat pe lacul din 
parcul „Dumbrava“.

tat formaţiei Şcolii sportive, 
care s atacat mai periculos şi 
mai eficace. Prin această vic
torie echipa profesorului Tudo
rán şi-a consolidat poziţia de 
lider al seriei.

Muzeul -  o şcoală
a şcol

Acest motto, rezumind ideea 
că muzeul anticipează şi com
pletează manualul şcolar r.epre- 
zentînd în acelaşi timp un mij
loc instructiv-educativ pentru 
publicul de toate virstele, l-am 
ales ca subiect al interviului 
„de sezon“ pe directorul coor
donator al Muzeului Bruken- 
thal, dr. Cornel Irimie.

— Se vorbeşte, în mod pa
radoxal pentru o epocă a tu
rismului, despre „criza mu
zeelor" . . .

— Intr-adevăr, s-a înregistrat 
în ultima vreme o sensibilă 
scădere a numărului de vizita
tori la multe din marile muzee 
din lume. Fenomenul a stirnit 
îngrijorarea justificată a specia
liştilor, preocupaţi de găsirea 
unor noi modalităţi de stimulare 
a interesului pentru instituţiile 
muzeale. De altfel, proximul 
Congres al I.C.O.M.-ului (Co
mitetul Internaţional al organi
zaţiei muzeelor), care va avea 
loc in acést an la Paris, va 
dezbate tocmai această pro
blemă.

— Să iuţeleg, de aici, că 
muzeele sibiene sínt amenin
ţate şi ele de spectrul aces
tei condiţii de „cimitire" de 
colecţii?

— Nicidecum. Anul. trecut am 
înregistrat un număr record de 
vizitatori: 234 000, iar in 1971 
vom depăşi cu siguranţă sfertul 
de milion.

— Ce anume îndreptăţeşte 
această convingere?

— înainte de toate, creşterea 
continuă a colecţiilor, care nu
mără in prezent aproape 
1240 000 piese, la care se adau
gă un impresionant aparat do
cumentar, cu peste 320 000 de 
fotografii, desene, diapozitive 
etc. Fondurile alocate muzeului 
din dotaţia bugetară se ridică 
în acest an la 7 milioane lei, 
ceea ce reprezintă de trei ori 
mai mult decit în 1965.

— Aţi creat, de curînd, un 
•ector pedagogic şi de popu
larizare, care îşi propune

tocmai îmbunătăţirea muncii 
de atragere şi îndrumare a
publicului. Ce obiective şi-a 
înscris sectorul în planul dé 
muncă pe acest an?

— Printre altele, organizarea 
unor expoziţii speciale sâu iti
nerante, consacrate gravurii 
flamando-olandeze, artei tipo
grafilor şi a legătoriei, artei 
sticlăriei, editarea unor tipări
turi (micul ghid al muzeului în 
3 limbi, ghidul muzeelor şi mo
numentelor din judeţul Sibiu) 
şi a altor materiale de popu
larizare (calendare de perete şi 
agende de buzunar, cărţi poş
tale, diapozitive etc.)‘ efectua
rea unor anchete şi sondaje so
ciologice, începute chiar zilele 
acestea; constituirea unui con
siliu pedagogic, care să elabo
reze ,o metodică a activităţii cu 
publicul, asigurînd tratarea di
ferenţiată a vizitatorilor, în ca
drul unor acţiuni, diversificate 
şi ele în mod corespunzător; 
conferinţe, simpozioane, con
cursuri, gale de filme documen
tare, concerte etc.

Ne, gîndim, de asemenea, să 
iniţiem, în cadrul Muzeului din 
Dumbravă, expoziţii de artă 
populară cu vînzare, să aducem 
ambarcaţiuni pescăreşti din 
Deltă, pentru plimbări de a- 
grement. . .

— Perspective pentru vii
torul mai îndepărtat?

— Ne pregătim să deschidem 
în Piaţa 6 Martie muzeul de 
istorie a farmaciei, unic în ţară. 
Tot în acest an sperăm să defi
nitivăm expoziţia de bază u 
Muzeului de ştiinţe naturale cu 
cea mai completă colecţie din 
ţară, ilustrînd sistematica zoo
logică. Aflată în curs de restau
rare, clădirea vechii primării 
municipale, cel mai valoros mo
nument laic al goticului în Ro
mânia, va adăposti Muzeul de 
arheologie şi istorie. Paralei, 
continuă montarea unor noi 
instalaţii in Muzeul tehnicii 
populare din Dumbravă.

F. VASAS

M u z ic ă  v i e n e z ă
Deşi aici apare rupt in tota

litate de ipostaza sa faptică, 
titlul de mai sus — de fapt ti
tlul ultimului concert al Filar
monicii de stat Sibiu — ne tri
mite fără putinţa vreunui co
mentariu în sfera inefabilă, dar 
atît de puternic reală, a feno
menului „tinereţii fără bătrî- 
neţe“. Acuitatea cu care se im
pune această calitate sporeşte 
aproape vizibil atunci cînd tra
ducerea în fapt a noţiunii are 
loc în centre culturale cu un 
trecut şi prezent ca cel al unui 
Cluj, Sibiu sau Braşov. Ea vă-
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cadrul serviciului - Miliţiei 
municipiului Sibiu a trimis 
procuraturii locale dosarul 
de cercetare penală privin- 
du-1 pe Dumitru Galea dia 
Răşinari, învinuit de comi
terea Infracţiunii de furt în 
paguba avutului obştesc.

•  A fost identificat auto
rul furturilor comise In ves
tiarele muncitorilor de la 
U.P.A. Sibiu. El se numeşte 
Vasile Sandu, născut în co
muna Licurici, judeţul Gorj, 
fost angajat la U.P.A.S. în 
calitate de muncitor necali
ficat. Cu ocazia cercetărilor 
s-a stabilit că învinuitul a 
furat, In 24 februarie a.c., 
un ceas de mină, iar în 13 
martie un portmoneu cu 100

lei. Luna trecută, în aceleaşi 
vestiare; a forţat 11 dula
puri, reuşind să fure obiecte 
de îmbrăcăminte şi bani.

•  Infractorul loan Tams 
din Sibiu (recidivist), a fost 
surprins încercînd să fure, 
împreună cu ua complice, o 
haină din piele, dintr-un 
I.M.S., în ziua de 20 mai.

•  Biroul de miliţie al ora
şului Copşa Mică a înaintat 
Procuraturii locale din Me
diaş dosarul de cercetare pe
nală privindu-i pe inculpaţii 
loan Kästner, loan Ludwig 
şi Mózes Szabó, învinuiţi de 
comiterea infracţiunii de de
lapidare. In perioada 29 
martie—1 aprilie 1971, sus- 
numiţii loan Kästner şi loan

Ludwig, după ce şi-au asi
gurat plusuri In gestiune, au 
sustras de la unitatea de 
panificaţie din Copşa Mică 
cantitatea de 182 kg pline 
semialbă pe care au vln- 
dut-o, la diferite persoane, 
prin distribuitorul Mózes 
Szabó.

•  Un tragic accident s-a 
petrecut, în 23 mai, la No- 
crich, satul Hosman. Soţii 
Posa au plecat Împreună cu 
copilul lor, să tundă oile, la 
stînă. Vrlnd să bea apă, co
pilul a băut, din greşeală, 
soluţie pentru tratarea oilor. 
Deşi transportat de urgenţă 
la spital, copilul n-a mal 
putut fi salvat.

A. S.

deşte, în acelaşi timp, larga 
accesibilitate a acestei muzici. 
Iată deci, în mare, elementele 
ce conduc spre maxima exi
genţă a publicului ascultător 
pentru calitate. Şi, pe drept 
cuvînt se poate spune că, în 
contextul contemporaneităţii,

concerte
publicul manifestă această exi
genţă asemenea unei condiţii 
sine qua non a audiţiei unui 
concert de muzică vieneză.

Sub acest aspect, recenta pro
ducţie sibiană, în pofida cola
borării preţioase a tinerei vio
loniste Gabriela Ijac şi în po
fida strădaniilor evidente şi de 
substanţială contribuţie a diri
jorului — artistul emerit Henry 
Selbing —, nu s-a ridicat la 
nivelul cerut.

Âtît în Divertismentul pentru 
orchestră de coarde de J. Haydn 
cît şi în Muzica de scenă de 
Fr. Schubert sau în Valsul im
perial de J. Strauss şi uvertura 
„Poet şi ţăran“ de Fr. Suppé Or
chestra a evoluat în limitele u- 
nor permanente impurităţi in. 
tonaţionale, a unui uşor dar 
aproape continuu dezechilibru 
ritmic, a unui supărător dez
acorda), a unor inadmisibile

greşeli de execuţie a harpei, t  
unei omogenităţi compartime*- 
tale deficiente.

Am apreciat însă în mod 
deosebit căldura şi tensionalita- 
tea cu care prim-violoncelistul 
Gheorghe Miclos a dat viaţă 
momentelor solistice din Strauss 
şi Suppă, abstracţie făcind doar 
un incident la glissando.

Cu toate aceste carenţe se 
poate totuşi vorbi despre un 
echilibru valoric al producţiei 
realizat prin aportul adus de 
Concertul pentru vioară şi or
chestră nr. 4, R.V. 213 de W. 
A. Mozart. Solista concertului, 
Gabriela Ijac, laureată a con
cursurilor internaţionale George 
Enescu — Bucureşti, Paganini 
— Genova (Italia) şi Geneva 
(Elveţia), a demonstrat cele mai 
alese calităţi violonistice; ple
nitudine sonoră, acurateţe, pre
cizie tehnică, sensibilitate şi 
muzicalitate desăvîrşită în ata
carea şi rezolvarea cu minuţio
zitate a dinamicii. Şî totuşi, pe 
alocuri interpretarea a apărut 
impregnată de sentimentul unei 
uşoare indispoziţii. Cauza ne-a 
părut a fi fost nerealizarea in 
totalitate a acelei legături spi
rituale atît de imperios nece
sară dintre partida solistică şî 
cea a acompaniamentului or
chestral.

DORU constantinii;

R evaccinarea an tiietau icä
De la Inspectoratul sanitar 

de stat Sibiu sîntem anunţaţi 
că între 27 mai şi 1 iunie se 
va desfăşura, pe teritoriul mu
nicipiului Sibiu, revaccinarea 
antitetanică a cetăţenilor năs
cuţi între anii 1944 şi 1961. Re

vaccinarea se va face la sec 
întreprinderilor, instituţiilor 
şcolilor de către echipe moi 
şi la sediile circumscripţii 
sanitare din oraş, de că 
personalul medico-sanitar 
acestora.

l m ■ m  . mazi... azi... azi...
TIMPUL

Centrul meteorologia Sibiu 
comunică: Vreme In general
frumoasă dar uşor instabilă In 
cursul după-amiezii cînd se vor 
semnala averse de ploaie înso
ţite de descărcări electrice. 
Vîntul va sufla slab din sec
torul sud-estic. Minimele vor fi 
cuprinse între 8 şi 11 grade, 
iar maximele vor oscila intre 
22 şi 25 grade.

MUZEE
Muzeul Brukenthal cu expo

ziţiile sale permanente de artă, 
artă populară, galeria de artă 
şi saloanele baroc, arheologie 
şî istorie; clădirea din str. Ce
tăţii, nr. 1: secţia de Ştiinţele 
naturii cu expoziţia specială

„Ocrotirea monumentelor na
turii“) clădirea din str. Şcoala 
de înot, nr. 7, cu expoziţia 
permanentă „Arme şi trofee de 
vînătoare“) Muzeul tehnicii 
populare din Dumbrava Sibiu
lui. Vizitarea se poate face zil
nic intre orele 10,00 şi 18,00.

TELEVIZIUNE
17.30 Deschiderea emisiunii. 

Emisiune în limba ma
ghiară.

18.30 Desene animate.
18,45 Fotbal: Dinamo Moscova— 

Selecţionata lumii.
20.30 Telejurnalul de seară.

Sport.
21,05 Prim plan: ing. Maria 

Flucsă, director general al g 
Combinatului 2-Bumbac.

21,35 Planeta se grăbeşte. Film 
documentai! de montaj,

22jl0 Telejurnalul de noapte. 
22,25 Recitalul sopranei Cornelia 

Gavrilescu.
23,00 închiderea emisiunii.

CISNADIE: POPULAR: Că- 
sătorie din interes (orele 11,00)
16.00) IS,C0; 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Dc şapte 
ori şapte (orele 16,00; 13,00 şi
20.00) .

DUMBRĂVENI: 7 NOIEM
BRIE: Cîntecele mării (orele 
18,00 şi 20,00).

COPŞA MICĂ: POPULAR)
In arşiţa nopţii (orele 17,00 şi
19,00).

OCNA SIBIULUI: Vi-J pre
zint pe Baluev (orele 17,00 
şi 19,00).

BAZNA-BAI: Virsta ingraţi
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AU
GUST: Gaudeamus îgîtur (orele
17,00 şi 19,00).

CINEMA
SIBIU: PACEA: Zestrea dom

niţei Raiu (orele 9,00) 11,30) 
14,00; 10,30; 19,00; 21,00)) ARTA) 
Secretul de Ia Santa Vittoria
(orele 9,30; 12,00; 15,00; 18,00; 
20,30), TINERETULUI) B. D. in. 
tră in acţiune (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30);

MEDIAŞ: PROGRESUL: Vara 
do altădată (orele 9,00) 11,15) 
14,00; 16,30) 19,00) 21,15)) TINE
RETULUI: Mexic >70 (orele 10,00; 
16,30: 18,30; 20,30); UNIREA:
Cu mine nu, madam (orele 
10,00; 1.6,00ţ 18,00 şi 20,00), Actriţa maghiară Eva Ruttkay în filmul VARA DE ALTADATA
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Agitatorii—sprijin de 
seamă in munca de zi cu zi

Este ştiut că la îndemîna orga
nizaţiilor de partid din unităţile 
economice, a celor din instituţii 
£tau multiple forme şi mijloace 
&le muncii politice şi cultural- 
educative de masă cu ajutorul că
rora se poate înrîuri activitatea 
pentru îndeplinirea exemplară a 
sarcinilor economice şi sociale. 
Dintre acestea, noi am ales ca un 
„prim plan“ dialogul permanent cu 
oamenii, legătura directă cu aceş
tia, cu viaţa de la 'fiecare loc de 
munca, prin intermediul agitatori
lor din uzină, adică a celor peste 
4Ó0 de comunişti care sínt, fie 
membri ai comitetului de partid, 
ai celor 23 de birouri ale organi
zaţiilor de bază, ai comitetului de 
direcţie, comitetelor de sindicat şi 
comitetelor organizaţiilor de tine
ret, fie ingineri, tehnicieni, munci
tori fruntaşi, specialişti care mun
cesc în cadrul unor servicii şi la-, 
boratoăre. Activizarea grupelor de 
agitatori, conduse în fiecare orga
nizaţie de bază de acel membru al 
biroului care are sarcina de a se 
ocupa de munca de propagandă, se 
face prin instruirile lunare, care 
de fapt au un caracter de discuţii 
libere pe marginea unor teme sta
bilite anticipat în comitetul de 
partid pentru un trimestru. Nu de 
mult a fost discutată o problemă 
din acest plan, intitulată „Acţiuni 
întreprinse de comuniştii uzinei 
pentru cinstirea aniversării semi
centenarului partidului“. Cu a- 
ceästä ocazie, responsabilul grupe
lor de agitatori din uzină, tovară
şul Vasile Dinu, a înfăţişat parti
cipanţilor toate acţiunile iniţiate 
în întâmpinarea evenimentului, 
chemînd pe agitatori să le popu
larizeze şi să participe la acestea 
cu un număr cit mai mare de 
oameni din cadrul colectivelor lor.

Dar temele înscrise în acest plan 
de instruire sínt uneori înlocuite 
cu unele probleme la zi, în funcţie 
de necesităţi. In planul nostru în-

scrlsesem pentru luna februarie 
discutarea unor aspecte legate de 
descoperirea a noi rezerve în acti
vitatea de producţie. Dar, imediat 
după Plenara C.C. al P.C.R. am 
considerat mai- utilă o discuţie pe 
marginea cuvîntării tovarăşului 
Nicolae Ceanşescu, cu scopul relie
fării sarcinilor curente şi din a- 
ceastă cauză am amînat tema în
scrisă iniţial în plan.

In toamna anului trecut, comi
tetul de partid a organizat, in 
uzină, o consfătuire la care au 
fost invitaţi să participe toţi agi
tatorii. A fost un prilej de a tota
liza roadele activităţii lor pe o 
anumită perioadă, de a jalona sar-

Viaţa de partid
n * i i

cinile imediate. Cei care au luat 
cuvîntul în această împrejurare au 
propus şi forme noi, mai eficiente, 
ale muncii de agitaţie, care să mo
bilizeze rapid toate forţele uzinei 
pentru îndeplinirea sarcinilor pla
nului de stat pe anul 1970. lată 
una dintre acestea: întrucît în u- 
zină munceşte şi un mare număr 
de navetişti din comunele şi satele 
apropiate, ne-am pus probiema a- 
tragerii lor la acţiunile de edifi
care, de cunoaştere amănunţită a 
sarcinilor de la fiecare loc de 
muncă, a tot ceea ce are de făcut 
fiecare acolo. Cum să-i atragem la 
multiplele forme de transmitere a 
sarcinilor, de popularizare a rezul
tatelor dobîndite de unii, deci de 
stimulare a muncii tuturor celor
lalţi era o problemă —- ştiut fiind 
faptul că navetiştii şînt legaţi de 
ora plecării mijloacelor de trans
port şi nu participă la viaţa cui-

lu c r ă r i  g o sp o d ă re ş ti la M i n d e a
I>upS cum ne Informează cores

pondentul nostru Viorel Ienciu, tn 
satul ŢichiiideaA, aparţinător, de co-- 
lhuna Nocrich, tot mat multe sínt 
Înfăptuirile edilitar-gospodăreşti la 
care, sătenii participă cu mult elan. 
In anul trecut, cea mai importantă 
lucrâre efectuată a fost amenajarea 
drumului din sat şi pînă Ia halta 
Tichindeal, pe o distanţă de 6 km, 
la care s-au realizat economii de 
R4 000 lei, valoarea muncii volun- 
tar-patriotice.

Prin mijlocul satului trece Valea 
Ţichindealului, care, In urma ploilor 
se revarsă din albie, inundînd curtea 
scolii generale, magazia de cereale 
e cooperativei agricole, gospodări!

personale ale unor săteni, precum şi 
zeci de hectare de teren agricol, 
cătizînd importante pagube."' '■— ..- A" - ' aht In vederea lichidam acestui nea
juns, în această primăvară s-au luat 
măsurile necesare. Cetăţenii au par
ticipat la lucrările de desfundare a 
văii, la săparea unui nou ,evad pe o 
lungime de peste 1 000 m în sat şi 
în afara lui. Tot prin contribuţia 
sătenilor, mobilizaţi în special de 
deputatul Florian Dragoman, s-au 
construit un pod şl două podeţe 
peste noua albie. Munca depusă de 
tichindeleni la aceste lucrări, care 
Înlătură pericolul de inundaţii, se ri
dică la circa 40 000 lei.

V

O mai bună aprovizionare 
cu produse lactate

în  luna martie a.c. Fabrica de 
produse lactate din Mediaş a intrat 
in remont. Zilele trecute, după ter
minarea reparaţiilor şi revizuirilor, 
unitatea şi-a reluat activitatea cu 
Întreaga capacitate. Acum ea este

în situaţia de a satisface cu lapte 
şi produse lactate cerinţele popu
laţiei medieşene. O dată cu aceasta, 
aprovizionarea cu lapte (care pînă 
acum se făcea după-amiaza de la 
Sibiu), se asigură încă din primele 
ore ale dimineţii.
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tural-educativă a uzinei. In con
sfătuire s-a propus de a merge la 
aceşti muncitori acasă, în satele şi 
comunele în care trăiesc, de a con
tinua acolo dialogul la care ei nu 
participau de luni şi luni de zile. 
însoţiţi de formaţia de muzică 
populară a clubului şi de alte 
formaţii artistice de agitaţie, 
ne-am deplasat pe rînd la 
Veseud, Şeica Mare, Slimnic, 
Loamneş şi în alte localităţi 
în care trăiesc angajaţi ai uzinei. 
Spectacolele prezentate, populari
zarea rezultatelor muncii acestor 
oameni şi iniţiativa însăşi s-a bu
curat de o apreciere favorabilă, 
iar rezultatele scontate nu s-au lă
sat aşteptate.

Tot în cadrul consfătuirii s-a ri
dicat problema îmbunătăţirii stilu
lui de muncă al responsabililor 
grupelor de agitaţie, care în loc 
să ducă de la om la om „cuvîntul 
de ordine" transmis, se obişnuiseră 
să transmită sarcinile întregului 
grup. La oţelărie s-a organizat, 
în scopul demonstrării eficienţei 
muncii agitatorice cu fiecare om, o 
instruire practică. Aici aveam la 
un reper (lagărul sferic de la gra- 
nulatorul, de 0  1250) multe rebu
turi. Prin acţionarea agitatorilor 
în direcţia eliminării rebutului 
respectiv am desprins propunerea 
miezuitorului Macovei Bloca de a 
se îmbunătăţi sistemul de aerisire 
a miezului. Rezultatul a fost favo
rabil şi pentru convingerea agita
torilor de rezultatele muncii de la 
om la om şi pentru producţie, 
unde reperul respectiv a fost scos 
de pe lista rebuturilor.

Cu ocazia unui larg schimb de 
experienţă a activului nostru de 
partid cu un colectiv de muncă 
din Cluj am organizat recent o ex
poziţie cuprinzînd diferite aspecte 
folosite de noi în munca cu cei 
411 agitatori. Expoziţia a cuprins 
planşe, fotomontaje, texte de bri
gadă artistică, titlurile^ unor mate
riale cu care au fost instruiţi agi
tatorii noştri.

Nu pot expune aici multitudi
nea aspectelor care vizează într-un 
fel sau altul munca agitatorilor, 
dar vreau să subliniez că rezulta
tele muncii politice de masă, în 
general, depind într-o foarte mare 
măsură de pregătirea temeinică a 

; celor chemaţi să o desfăşoare. De 
- aeeea noi acordăm o deosebită • a- 

tenţie instruirii calitative a agita
torilor, a caracterului cit mai con
cret impus de contactul lor direct 
cu ceilalţi salariaţi, conferind agi
taţiei politice o influenţă tot mai 
susţinută asupra colectivului, fără 
a renunţa totuşi Ia celelalte forme 
şi m’ijloace ale muncii politice.

Ing. MIHAI GÄLDEANU
secretarul comitetului de partid

al uzinei „Independenţa“

Din peisajul comunelor judeţului Sibiu: str. Lungă din Gura Rîului
Fotos FRED NUSS

LA C.L.F. MEDIAŞ
*

„Vom schimba comerţul de tarabă
77 9

în adevărat comerţ“ D a r e înd?
Că sezonul legumelor a început 

de mult ne-o dovedeşte magazinul 
I.A.S. Mediaş, care a vîndut pînă 
în prezent zeci de tone de roşii, 
salată, ceapă verde, gulii şi canti
tăţi importante de fructe. Cum 
însă, necesităţile sínt mult peste 
posibilităţile acestei unităţi, prin
cipala sursă de aprovizionare a ce
tăţenilor rămîn unităţile C.L.F. 
lată-ne, aşadar, prin cele 11 cen
tre de desfacere a legumelor şi 
fructelor din Mediaş, în depozitele 
C.L.F., precum şi la „statul major" 
al acestei subunităţi de producţie şi 
desfacere. Obiectivul: urmărirea 
modului în care se asigură deser
virea populaţiei sau, mai precis, 
cum ar trebui să se facă aceasta.

Prima noastră constatare este 
îmbucurătoare, respectiv faptul că 
s-a realizat planul pe primele pa
tru luni în proporţie de 110 la 
sută. In spatele acestei cifre stau 
ascunse însă multe din neajunsu
rile simţite de cöhsűmáforn Iată 
un prim exemplu cît se poate de 
grăitor. Din volumul total al des
facerilor doar 4 la sută reprezintă 
legumele verzi, deci noroc cu ma
gazinul I.A.S., că altfel nu s-ar fi 
văzut varză timpurie, gulii, ma
zăre, ardei graşi etc. Al doilea 
exemplu arată că 7 procente din 
planul de vînzare îl constituie 
desfacerea fructelor. De altfel ul
timele fructe prin unităţile C.L.F. 
s-au vîndut pe la începutul lunii

martie, iar fructele proaspete nu 
s-au văzut încă, deşi „cireşele de 
mai" sínt coapte.

Pornind de la „depozit“ consta
tăm că acesta este suficient de 
bine dotat, dar slab gospodărit. In 
primul rînd marfa face un drum 
destul de lung de la producător la 
consumator, de circa 4 zile (uneori 
mai mult), „drum“ pe care îl pre
lungeşte şi depozitul. De multe 
ori, fără rost, legumele se opresc 
la depozit, în timp ce tot aşa de 
bine ar ajunge direct (prin trans
fer) la unităţile de desfacere mari, 
cum sínt centrul din Gura Cîmpu- 
lui, cel din piaţă, sau cel de la 
,Vitrometan.

Mai e încă un neajuns care frî- 
nează „viteza“ de rulare a mărfii 
de la depozit la magazin, Cele 23 
maşini din dotare, din care 6 pe 
zi sínt la dispoziţia depozitului, 
sínt deservite de 9 oameni în 
schimbul unu, ceea ce înseamnă 
că după placarea din depozit a 3 
maşini, fiecare cu 3 muncitori- 
manipulanţi, practic nu mai are 

•cine să le încarce pe celelalte, dar- 
mîte să mai execute operaţii de 
sortare ctc.

Iată de ce în loc ca marfa să 
stea cît mai puţin depozitată, se 
întîrrtplă invers. In loc ca aceasta 
să fie depozitată în pivniţă, la ră
coare şi umezeală, se găseşte pe 
platforma superioară a depozitu
lui, la uscat. Explicaţia dată de

C urier juridic
MIHAI LUCA — Sibiu, sir. 

Ţiglari, bl. A 5. 1). Potrivit a- 
nexei VII la H.C.M. 914/1968, 
angajaţii care au întrerupt acti
vitatea salariată pentru a înde
plini obligaţii militare, au ve
chime neîntreruptă în aceeaşi 
unitate, dacă s-au reîncadrat îţi 
termen de 90 zile de la lăsarea 
la vatră, la aceeaşi unitate sau 
la altă unitate, dacă vechea uni
tate îi confirmă în scris că nu-i 
mai este necesar. Menţionăm că, 
deşi perioada stagiului militar 
este considerată vechime în 
muncă, la calculul sporului pen
tru vechime în acebaşi unitate se 
ia în considerare numai perioada 
anterioară şi cea după reînca
drare, deci scăzîndu-se perioada 
îndeplinirii obligaţiilor militare. 
In carnetul de muncă este de 
ajuns să se specifice negaţia uni

tăţii'de la care aţi plecat pentru 
îndeplinirea obligaţiilor militare. 
2). La prima problemă ce o ri
dicaţi în scrisoare, urmează să 
vă adresaţi Colegiului de avocaţi 
Sibiu.

IOANA BERBESCU — comuna 
Gura Rîului, nr. 519. Legea nr. 
27/1966, privind pensiile de asi
gurări sociale de stat şi pensia 
suplimentară, la art. 10, prevede 
că „Ia cererea angajatei“, vîrsta 
de pensionare se reduce pentru 
femeile care au născut şi crescut 
copii pînă la vîrsta de 10 ani, 
astfel: eu 1 an pentru .femeile 
care au născut şi crescut 3 copii, 
cu 2 ani pentru 4 copii şi cu 3 
ani pentr# 5 sau mai mulţi copii, 
în cazul dv., la împlinirea vîr- 
stei de 52 ani puteţi solicita pen
sionarea, deci după 10 iunie 1972.

EMIL VASILE — Mediaş, str.

Merilor, nr. 6. Pentru pretenţiile 
ce le aveţi de la fosta unitate 
unde aţi lucrat, în caz de refuz, 
urmează să vă adresaţi comisiei 
de judecată, pentru ca prin ho- 
tărîre să oblige pe aceasta la 
plata drepturilor băneşti ce le 
aveţi de primit.

GHERASIM FRAŢILA — A- 
vrig, str. Cioplea, nr. 15, Înfiata 
îşi păstrează vocaţia succesorală 
asupra bunurilor aflate în patri
moniul părintelui înfietor în 
momentul decesului acestuia. 
Dacă bunul la care reflectaţi a 
fost transmis dv. cu titlu onoros, 
înseamnă că el a ieşit din patri
moniul înfietorilor, însă el va 
putea reveni în acest patrimoniu 
dacă se va rezilia contractul.

CAIUS CONSTANTINESCU 
consilier juridic

şeful depozitului, cum câ nu pot 
coborî marfa în pivniţă din lipsă 
de liftieri, ni se pare puerilă. In 
aceste condiţii este lesne de înţe
les de ce legumele ajung în cen
trele de desfacere într-o stare de
plorabilă şi de multe ori pe la 
orele 12 sau chiar 16—18.

S-ar putea presupune că minu
surile de aici sínt compensate în 
centrele de desfacere. Dar,din cele 
11 unităţi de desfacere abia la 5 
am găsit vane cu apă pentru spă- 
lare-conservare şi în nici unul 
vreun jgheab din beton cu apă sau 
alte instalaţii în acest scop. Ni s-a 
răspuns, de către contabilul şef al 
C.L.F. Mediaş, că nu au instalaţii 
de apă. Cine să le-o facă dacă nu 
ei înşişi? Apoi, toate unităţile sínt 
în oraş, nu în cîmp, deci lîngă 
sursă de apă, şi deci cu un simplu 
furtun centrele se pot aproviziona 
cu apa necesară.

Că nepăsarea şi-a făcut.. loc în 
unităţile â.L.F. rezufUTşi din alte 
aspecte. De exemplu, în piaţă, la 
centrul nr. 1, stau de doi ani’ de 
zile defecte două frigidere, la cen
trul nr. 9 frigiderul achiziţionat 
anul trecut încă nu-i instalat, iar 
păianjenii din ele dovedesc de cînd 
nu au mai fost deschise. Şi încă 
un alt aspect. In depozitul C.L.F. 
existărtonete, iar pe . reţea, afară, 
în faţa magazinelor, doar cîteva. 
Toate au umbrele care nu fac însă 
altceva decit să-şi trimită umbra 
alături, în timp ce marfa stă la 
soare.

întorşi cu „tolba“ plină de con
statări la conducerea unităţii, l-am 
întîlnit pe tovarăşul Ilie Olaru, 
directorul adjunct al I.P.V.L.F. Si
biu, căruia i-am adresat rugămin
tea să ne spună ce intenţii sínt în 
direcţia îmbunătăţirii deservirii 
populaţiei. „Avem toate condiţiile 
pentru a amenaja şi dota unităţile 
cu frigidere, vane cu apă, căru
cioare cu prelată etc. De asemeni, 
s-a prevăzut ca la Mediaş la de
pozitul C.L.F.,. să se construiască 
o linie de sortat şi preambalat 
produse. Din păcate însă nu avem 
eliberat terenul şi nici documen
taţia nu-i asigurată. Intenţionăm 
să dotăm centrele cu jgheaburi de 
beton pentru spălat şi conservat 
produsele, deci intenţionăm multe, 
pentru că de trei ani nu s-au prea 
făcut multe în unităţile din Me
diaş. Vom schimba comerţul „de 
tarabă“ în adevărat comerţ“.

Am consemnat aceste aspecte 
mulţumind deocamdată pentru in
tenţie. întrebăm însă: cînd se va 
traduce în fapt?

V. BOŢOC
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O sarcină 
de primă 

importanţă

materialele de combatere repartizate 
pentru a putea acţiona cu prompti
tudine, la timpul optim? După cîte 
am fost informaţi, toate unităţile vof 
primi avertizările cu momentul şi 
perioada optimă de aplicare a măsu
rilor de combatere. Sarcina specia

liştilor este să la măsuri de respec
tare a dozelor recomandate şi să 
asigure protecţia muncii în manipu
larea pesticidelor, cu atît mai mult 
cu cît s-a asigurat aplicarea acestora 
şi pe loturile în folosinţa membrilor 
cooperatori.

(Urmare din pag, I)
procurate 2 500 kg Hildától 3 la sută, 
iar la combaterea manei se va în
trebuinţa sulfat de cupru, care .a 
fost, de asemenea, asigurat In canti
tate de 3 200 kg. Lucrările de com
batere vor fi executate cu o maşină 
de stropit şi prăfuit universală 
(M.S.P.U.-900), care a fost revizuită 
şi pusă in stare de funcţionare. Şi 
în cooperativele agricole din Ar
meni, Loamneş, Miercurea Sibiului şi 
altele specialiştii acordă o mare alem 
ţie în acest scop.

Există însă şi cazuri în care unii 
factori de răspundere tergiversează, 
dintr-un motiv sau altul, ridicarea 
insectofunqicidelor de la Laboratorul 
judeţean de protecţia plantelor. In 
această situaţie se află cooperativele 
agricole din Arpaşu de dos, Bogatu 
Român, Broşteni, Cornătel, Cristian, 
Racovita, Săcel şl altele. Probabil că 
preşedinţii şi specialiştii din aceste 
unităţi nu-şi dau seama ce urmări ar 
putea avea asupra producţiei lipsa 
de operativitate în aplicarea trata
mentelor de combatere a gîndaculul 
din Colorado si * manei. Mai este 
oara necesar sS amintim datoria unt- 
tifflw  da  >-*l ailiiura-rfl mal urnán V

Cum asigurăm necesarul de piese 
de schimb

(Urmare din pag. I)
de 200 000 lei (circa 1Ő Ia sută din 
planul anual), în vreme ce cererile 
suplimentare faţă de balanţa de 
piese de schimb s-au situat şi ele 
la aproape 10 la sută. Iată deci 
consecinţele uhei programări su
biective, a neritmicităţii în fabri
carea şi livrarea pieselor de 
schimb!

In privinţa argumentelor aduse în 
discuţie, considerăm — ca şi cu 
alte prilejuri — că uzina însăşi, 
conducerea ei, este în măsură să 
adopte soluţii pentru folosirea in
tensivă a capacităţilor existente, 
prin generalizarea, după necesităţi, 
a schimbului II şi extinderea schim
bului III, să elimine locurile în
guste printr-o mai raţională orga
nizare a fluxurilor de producţie.

Cit priveşte Uzina mecanică, 
menţionăm ca un fapt pozitiv de- 
falcarea matematică a planului a- 
nu«l pe trimestre, ceea ce a permis

urmărirea atentă a îndeplinirii sar
cinilor de producţie şi, în final, 
realizarea integrală a acestora pen
tru perioada primelor 4 luni. Peste 
balanţa de piese de schimb s-au 
rezolvat aproape jumătate din cele 
65 de cereri primite de la diverşii 
beneficiari.

In condiţiile în care producerea 
pieselor de schimb în număr re- 
strîns este. în general, neeconomicâ, 
fiind necesare pregătiri de fabrica
ţie şi lucrîndu-se cu productivităţi 
scăzute şi, implicit, costuri ridicate, 
la Uzina mecanică s-a adoptat so
luţia (o relevăm ca pe o posibilitate 
de generalizare) lansării în produc
ţie a pieselor de schimb odată cu 
reperele produsului respectiv. Co
manda de fabricaţie va cuprinde 
prin urmare, în afara reperului a- 
parţinînd produsului respectiv, şi 
necesarul de piese de schimb la 
acel moment, eliminîndu-se timpii 
morţi pe care îi presupune orice 
pregătire de fabricaţie.

Şi un ultim aspect, concludent 
pentru modul în care întreprinderile 
obişnuiesc să-şi situeze adesea că
tre periferia activităţii productive 
problema pieselor de schimb. Actele 
normative în vigoare (H.C.M. 1156/ 
1966, H.C.M. 1878/1970 ş.a.), prevăd 
unele măsuri cu privire la. formarea 
stocurilor de piese de schimb, fie 
la consumatori, pentru utilajele din 
ţară, fie la producători, pentru pro
dusele livrate la export. Prevede
rile respective sínt evident de na
tură să faciliteze satisfacerea mai 
operativă a cererilor beneficiarilor 
interni sau externi, cu piese de 
schimb. Am constatat însă că re
glementările amintite, cu excepţia 
Uzinei mecanice, au rămas doar 
„literă moartă“ şi, credem, e firesc 
să se întîmple aşa dacă înseşi 
preocupările pentru îndeplinirea 
prevederilor de plan la piese de 
schimb sínt foarte puţin conclu
dente.

Consideraţiile şi concluziile pe 
care le-au relevat investigaţiile în
treprinse sínt departe de a fi epui
zat multiplele aspecte pe care le 
ridică dezbaterea unei asemenea 
teme. Aria largă a procesului de 
producere şi aprovizionare cu piese 
de schimb ar fi incompletă fără a- 
ducerea în prim-plan, în cadrul u- 
nei ample dezbateri, a punctelor de 
vedere ale beneficiarilor uzinelor 
sibiene. In ce ne priveşte, ne re
zervăm acest drept pentru un yiitor 
apropiat,,, >-
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C u r a t p r a f
Am műi scris şi altădată 

des.pre aventurile lingvistice  
ale scriitorilor de Urme, recla
me, anunţuri şi aiişe. Nu mai 
pofi ridica ochii de pe asfalt 
c.ă-ti iulgeră retina cine ştie ce 
comedie cu litere de-o şchioa
pă zugrăvite cu nişte iarbe . . .  
Dar să nu fim răi. Se pare că 
ceva-ceva se va iace şi cu Ur
mele. „Reclama“ insă stă tot 
Îngheţată, Vitrinele se schimbă 
din an in paşti. Bunăoară, la 
magazinul de articole electrice 
din str. 9 Mai (de la Dragoner) 
de trei luni poţi cili: „ASPI
RATORUL PRAF PRACTIC 
ECONOMISITI TIMP SI ENER
GIE“. Tot aici o maşină de cu
sut Iace nişte năzdrăvănii cu 
vocabulele — nu chiar ca Ur
ma croitoresei „de damă am
bulantă“, de pe-o stradă tot 
din oraşul de jos. (Probabil că 
de sus nu se vede pină aici). 
Dar ce să ne mai mirăm de 
specialiştii In reclame clnd, 
recent, specialiştii In cultură 
— Comitetul judeţean pentru 
cultură şi artă — au emis nişte 
firme pentru bibliotecile să
teşti, care sună aşar „Biblioteca 
comunală a com unei..." . Co
munală a comunei ş i . . .  Poale 
n-au lost încă prinse In cuie 
toate cacofoniile. Opriţi insta
larea lor pe faţadele respecta
bilelor edificii de cultură. 
A ltiéi vă laceti firma . . ,  prat, 
asemenea aspiratorului „Prac
tic".

S. DIACONU

P e  t e m e  d e . . .  
r e s p o n s a b i l i '  

t ä t e
Nu ştim dacă pentru lipsa 

de responsabilitate se pot da 
calificative sau s-ar putea ini
ţia concursuri. In acest caz ar 
putea participa cu şanse apro
xim ativ egale állt I.L.L., mai 
precis OyC.L.P.P. cit şi Inlre- 
jirinclerea de constructii-montaj 
a judeţului. O probă a lost 
dată de curlnd. Despre ce este 
vorba?

Cu vreo două săplim lni In 
itiirmă o^.macara „, a-descărcat 

sub plin cer liber motoarele şi 
uşile destinate a'sbensoarelor 
ce urmează a se monta la 
blocurile P 2 ş i . P 4. De atunci 
ploile, soarele, copiii• s-au ju
cat in vo ie 'cu  aceste sensibile 
aparate care trebuie (pe cînd?) 
stI slujească locatarii mulaţi 
de peste o lună In aceste 
blocuri. Nu s-a găsit nici o 
posibilitate de depozitare a lor 
in condiţii corespunzătoare. 
Şantierul de construcţii nu-şi 
asumă nici o răspundere de
oarece motoarele sínt ale 
O.C.L.P.P.; deşi se loveşte toa
tă ziua de ele, O.CA.P.P. nu 
se deranjează prea mult Intru- 
cit apartamentele au fost vln- 
dute, preluate de locatari Că 
se Inllrzie montatul a.scensoa- relor, că probabil vor trebui 
făcute anumite reparaţii Încă Înainte de a Începe să func
ţioneze (motorul aruncat In a- 
propierea blocului P 4 este 
deja deteriorat) mai pufin in
teresează.

O lipsă de răspundere de 
neconceput şi to tu ş i. . .  Se va 
găsi oare cineva să evalueze 
prejudiciile materiale cit şi 
gradul de iresponsabilitate? 
Dacă da, aşteptăm răspunsul 
prin care să aflăm cuantumul.

P a tr u  lu n i,  
c in e i  s c r i s u r i

s i • • •

t r e i  ş t a m p i le
„Situaţia arătată mai jos 

dăinuie de peste patru luni“, 
ne semnalează Inlr-o scrisoare 
întreprinderea de panificaţie 
Deva. Despre ce este vorba? 
Această unitate a solicitat 
(mai corect a comandat) Între
prinderii de industrie locală 
AMET Sibiu confecţionarea 
unui număr de . . .  3 ştampile 
dreptunghiulare. După un timp 
destul de lung de aşteptare au 
Început scrisorile adresate În
treprinderii şi chiar sesizările 
către Direcţia de industrie locală Sibiu.

$!, In sprijinul celor afirma
te, întreprinderea de panifica
ţie Deva ne Înşiră numărul a- 
dreselor prin care a Încercat 
să Împrospăteze memoria celor ce trebuiau sa dea curs 
unei comenzi, conducerii Între
prinderii AMET: nr. 24  din 
4 1 1971; 1042 din 11 11; 1554 
din 3 111; 2165 din 29 III (către 
Direcţia de Industrie locală) şi, 
In plus, adresa prin care s-au' 
comandat aceste foarte com
plicate produse — ştampilele.

întrucît redacţia noastră este 
rugată să intervină pentru re
zolvarea acestui caz. aşteptăm  
răspunsul din partea conduce
rii Întreprinderii AMET. Spe
răm că nu va mai ii nevoie 
de o allă serie de scrisori şi 
s e s i z ă r i .  •

*» ţa. ii.
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Pagina 4 Tribuna Sibiului

Lucrările Congresului
al X lV -lea al P.C.

din C ehoslovacia
fraga 26. — Corespondentul Aqer- 

pies, G. Prlsăcaru, transmite: La 
Praga îşi continuă lucrările cel de-al 

JKIV-lea Congres al Partidului Comu
nist din Cehoslovacia.

Miercuri dimineaţa, Lubomir Strou- 
qal, membru al Prezidiului C.C. al 
.P.G.G., preşedintele guvernului fede
ral al R.S. Cehoslovace, a prezentat 
raportul asupra proiectului de direc
tive privind politica economică a 
partidului în perioada 1971—1975.

Proiectul defineşte direcţiile prin- 
scipale şl proporţiile fundamentale ale 
dezvoltării economice. In proiect se 
•rată că venitul naţional a sporit 
din 1948 de aproape patru ori; pro
ducţia Industrială a crescut în com
paraţie cu anul 1937 de şapte ori; 
productivitatea muncii în agricultură 
•  crescut de aproape 3,5 ori în com
paraţie cu perioada antebelică.

Principalele fonduri de investiţii, 
se arată în proiect, vor fi concen
trate spre creşterea accelerată a ra
murilor în dezvoltare, îndeosebi ex
tracţia de combustibil şi producţia de 
materiale de construcţii, realizarea 
marilor programe de construcţii ca
pitale etc.

Totodată se pune accentul pe gă
sirea mijloacelor de folosire cît mai 
bună a resurselor naţionale de ener

gie, cu precădere pentru dezvolta
rea producţiei chimice, precum şl pe 
sporirea eficienţei producţiei, tn a- 
cest sens, proiectul de directive pre
vede ca, în următorii cinci ani, 95 
la sută din creşterea venitului naţio
nal să se realizeze pe seama ridică
rii productivităţii muncii. In agricul
tură, principala sarcină este de a sa
tisface necesităţile crescînde ale con
sumului la principalele produse ali
mentare din producţia naţională.

Concepţia dezvoltării economiei în 
perioada 1971—1975, se subliniază în 
proiect, presupune o modificare com
plexă, în primul rînd calitativă, a 
conţinutului intern al dezvoltării eco
nomice, astfel încît să fie trainic asi
gurată creşterea nivelului de trai şi 
să se creeze condiţiile pentru dez
voltarea economică a R.S. Ceho
slovace după 1975.

în cadrul discuţiilor pe marqinea 
raportului de activitate a Comitetu 
lui Central şi a celui al Comisiei 
Centrale de Control şi Revizie, a 
proiectului de directive au luat cu- 
vîntul numeroşi delegaţi care s-au 
ocupat de problemele dezvoltării e- 
conomiei. ştiinţei şi culturii. Vorbi
torii au relevat importanţa proiectu
lui de directive pentru dezvoltarea

Conferinţa de presă
a preşedintelui 

Salvador Allende
, / ,
' Santiago de Chile 26 (Agerpres).

Preşedintele Salvador Allende 
» declarat, în cadrul unei confe
rinţe de presă, că preocuparea 
principală a guvernului Unităţii 
Populare în domeniul politicii ex
terne o constituie promovarea de 
relaţii paşnice cu toate ţările lu
mii. Răspunzînd unei întrebări 
privind cursa înarmărilor în emi
sfera occidentală, preşedintele chi
lian a criticat hotărîrea guvernu
lui american prin care se autori
zează ridicarea plafonului vînzări- 
ior de arme către ţările latino- 
americane de la 75 milioane la 150 
milioane dolari. „Această hotărire, 
a  subliniat Allende, va reprezenta 
un factor deosebit de negativ. Re
fuzăm să gîndim că popoarele la-

tino-americane pot avea diver
genţe care să conducă la folosirea 
acestor arme, deoarece ele au o 
moştenire comună şi un destin 
comun“. In ce priveşte forţele ar
mate chiliene, a declarat Allende, 
ele vor fi înzestrate astfel încît să 
fie capabile să apere suveranita
tea, independenţa şi demnitatea 
naţională a poporului şi a ţării. 
El a dat asigurări că forţele ar
mate urmează tradiţia respectării 
absolute a constituţiei, şi că gu
vernul este hotărît să le integreze 
din ce în ce mai mult în procesul 
de dezvoltare a ţării.

Răspunzînd unei alte întrebări, 
preşedintele Salvador Allende a 
declarat că „în Chile nu există 
deţinuţi politici“.

R.P. POLONA. Fabrica de lacuri din Oliwa, provincia Gdansk, produce 
20 de varietăţi de materiale anticorozive pentru industria constructoare 
de nave. Lacurile anticorozive produse aici sínt cerute şi pentru export. 
In foto: lucrări de cercetare a lacurilor anticorozive Ia fabrica de lacuri

5?
Problemele puse C.E.E. 

de criza “
' „Criza dolarului şi mă
surile adoptate pentru a-i 
face faţă au scos în evi
denţă în mod pregnant 
conflictele din cadrul 
Pieţei comune în legătu
ră cu politica monetară 
şi economică. Discuţiile 
violente dintre Germania 
occidentală şi Franţa, 
care au însoţit căutarea 
unei politici comune, şi 
hotărîrea finală de a per
mite membrilor C.E.E. să 
acţioneze independent 
constituie O mare lovitu
ră pentru obiectivul pe 
termen lung al comuni
tăţii de a înfăptui preco
nizata uniune monetară 
şi economică. După răs
turnările recente, ţările 
membre se află în faţa 
sarcinii dificile de a pune 
laolaltă, din nou, piesele 
ambiţiosului program pe 
termen lung stabilit la 
începutul anului în vede
rea realizării uniunii e- 
conomice. Angajamentul 
ţărilor membre faţă de 
ideea uniunii economice 
depline era o afirmare 
majoră a încrederii „ce
lor şase“ tn conceptul 
C.E.E. Acum este, Insă. 
absolut clar că dezbină
rile, care au fost cîrpite 
atunci cînd s-a ajuns la

o înţelegere .între mem
bri, sínt suficient de 
mari pentru a ameninţa 
întreaga idee. De fapt, 
scindarea, care a apărut 
din nou pe primul plan, 
a existat In decursul ce-

Din presa
i W ■ \Jstrăină

lej mai mari părţi a is
toriei Pieţei comune. Ea 
se manifestă între WF. a 
Germaniei, care afirmă 
că C.E.E. ar reclama un 
grad mult mai înalt de 
coordonare a politicilor 
economice şi monetare (şi 
implicit împuterniciri 
mai mari pentru institu
ţiile supranationale ale 
C.E.E.), şi Franţa care 
rezistă în mod consecvent 
presiunilor ce i-ar redu
ce răspunderea naţională 
şi libertatea de acţiune, 

Consecinţele acestei 
dispute politice centrale 
au devenit deja foarte 
evidente în dezvoltarea 
C.E.E. Acest lucru a apă
rut cel mai vădit în con

textul politicii agricole 
comune, care se bazează, 
de fapt, pe postulatul că 
cel puţin un aspect al 
uniunii monetare — pa
rităţile fixe de schimb 
între monedele ţărilor 
membre — a fost deja 
realizat. Dar, această 
politică a fost de acum 
puternic zdruncinată de 
necesitatea unor schim
bări independente în va
lorile monedelor franceză 
şi vest-germană în cursul 
ultimei crize monetare. 
Acum, pentru a doua 
oară, se pare că va fi 
necesar să se găsească 
un mijloc de a menţine 
sistemul în faţa mişcări
lor monetare indepen
dente.

...Survenind în stadiul 
actual, criza monetară nu 
a reuşit să ducă la acea 
strîngere a rîndurilor în 
cadrul C.E.E. cerută de 
obiectivul uniunii şi ne
cesară . pentru ca ţările 
membre să-şi realizeze 
scopul de a exercita pre
siuni mai mari asupra 
S.U.A. Dimpotrivă, criza

scos la iveală noi ob
stacole în calea înfăp
tuirii unităţii reale a co
munităţii“.

„Financial Times"

pe mai departe a construcţiei soda' 
liste în Cehoslovacia.

Congresul a fost salutat de condu
cătorii unor delegaţii ale partidelor 
frăţeşti.

In numele Partidului Comunist Ro' 
mân, a luat cuvîntul tovarăşul Dumi
tru Popescu, membru al Comitetului 
Executiv, secretar âl C.G. al P.C.R., 
conducătorul delegaţiei române.

Lucrările congresului continuă.

Comunicat
itaio-iranian

Roma 26. — Corespondentul
Agerpres, Nicolae Puicea, trans
mite: La încheierea vizitei oficiale 
în Italia a ministrului afacerilor 
externe al Iranului, Ardeshir Za- 
hedi, a fost dat publicităţii un co
municat în care se subliniază „in
teresul celor două ţări pentru o 
soluţionare pozitivă a situaţiei din 
Orientul Apropiat, pe baza hotă- 
rîrilor Consiliului de Securitate“. 
In comunicat se exprimă, de ase
menea, speranţa în redeschiderea 
Canalului de Suez, „ca prim-pas 
spre o soluţie globală“ a conflictu
lui arabo-israelian.

In cadrul convorbirilor italo- 
iraniene au fost abordate totodată, 
unele probleme referitoare la Eu
ropa, îndeosebi în legătură cu con
ferinţa pentru securitate şi coope
rare europeană.

Referindu-se la rolul ce-i re
vine R.P. Chineze pe arena inter
naţională, şeful diplomaţiei ita
liene, Aldo Moro, a declarat la o 
conferinţă de presă: „Recunoscînd 
R.P. Chineză, Italia întreţine re
laţii diplomatice numai cu guver
nul de la Pekin şi se comportă în 
consecinţă în cadrul diferitelor or
ganisme internaţionale. Italia, a 
spus Aldo Moro, consideră că Re
publica Populară Chineză trebuie 
să-şi ocupe locul de drept în 
cadrul Organizaţiei 1 Naţiunilor 
Unite“.

D e z b a te rile  din S e n a tu l 
a m e ric a n  priv ind  legea

în c o rp o ră r ilo r
în  a rm a tă

Washington 26 (Agerpres). — 
Senatul american a luat marţi în 
dezbatere cererea Administraţiei de 
a prelungi pe încă doi ani actuala 
lege a încorporărilor în armată, ale 
cărei prevederi expiră la 30 iunie 
a c. Dezbaterile, aşa cum se pre
văzuse, au fost marcate de nume
roase critici la adresa politicii Ad
ministraţiei în Vietnam. O serie de 
senatori au propus amendamente 
la această lege care urmăreau fie 
să-i dilueze prevederile, fie să in
terzică trimiterea în Vietnam a ti
nerilor încorporaţi după 30 iunie 
anul acesta. Unul din aceste a- 
mendamente, depus de senatorul 
Gaylord Nelson, interzicea folosi
rea recruţilor în misiunile de luptă 
din Vietnam. El a fost respins în 
urma unei adevărate ofensive de
clanşate de către susţinătorii Ad
ministraţiei. Un alt amendament 
interzicea trimiterea recruţilor în 
zonele operaţionale fără o autori
zaţie expresă a Congresului.

După cum se apreciază la Was
hington, adversarii politicii Admi
nistraţiei în Vietnam intenţionează 
să organizeze un adevărat filibus
ter pentru a amina votul final 
peste data de 30 iunie.

în c h e ie r e a  v iz i t e i  t o v a r ă ş u lu i
G h eo rg h e  R ă d u le s c u  in  C uba
Semnarea unor documente privind 

colaborarea româno-cubaneză
Havana 26. — Corespondentul 

Agerpres, Victor Stamate, trans
mite: La Havana s-au încheiat lu
crările celei de-a doua sesiuni a 
Comisiei mixte româno-cubaneze 
de colaborare economică şi teh- 
nico-ştiinţifică. Desfăşurate intr-un 
spirit prietenesc, de înţelegere re
ciprocă, lucrările Comisiei au mar
cat un nou pas în direcţia dezvol
tării multilaterale a schimburilor 
economice, a colaborării şi coope
rării tehnico-ştiinţifice dintre Ro
mânia şi Cuba.

Ca urmare a înţelegerilor reali
zate în cursul tratativelor, luni 
seara a fost semnat protocolul ce
lei de-a doua sesiuni a Comisiei 
mixte româno-cubaneze. Documen
tul prevede dezvoltarea cooperării 
între cele două ţări în domeniul 
metalurgiei neferoase, precum şi 
în alte domenii importante ale 
economiei — construcţia de ma
şini, industria chimică, mijloacele 
de transport auto şi feroviare, in
dustria alimentară, zootehnie etc. 
Protocolul a fost semnat din par
tea română de Gheorghe Rădu
lescu. vicepreşedinte al Consiliului 
de Miniştri, iar din partea cuba
neză de Carlos Rafael Rodriguez, 
preşedintele Comisiei naţionale de 
colaborare economică şi tehnico- 
ştiinţifică.

A fost semnat, de asemenea, 
protocolul cu privire la colabora
rea tehnico-ştiinţifică în domeniile 
minier, al industriei chimice, agri
culturii. In protocol se prevede 
stabilirea de legături între institu
tele de cercetări departamentale 
similare din cele două ţări. Proto
colul a fost semnat de Radu Con- 
stantinescu, vicepreşedinte al Co
misiei guvernamentale de colabo
rare şi cooperare economică şi 
tehnică, şi de Augustin Navarrete, 
viceministru al industriei minelor.

La semnarea documentelor au 
fost prezenţi Guillermo Garcia,

membru al Biroului Politic al C.C. 
al P.C. din Cuba, Raul Roa, mem
bru al C.C., ministrul afacerilor 
externe, Pedro Miret, membru al 
C.C., ministrul industriei minelor, 
combustibilului şi metalurgiei, 
Jesus Montane, membru al C.C., 
ministrul telecomunicaţiilor.

Au fost prezenţi, de asemenea, 
membrii delegaţiilor guvernamen
tale ale celor două ţări şi Vasile 
Muşat, ambasadorul României la 
Havana. După semnare, tovarăşii 
Gheorghe Rădulescu şi Carlos Ra
fael Rodriguez au exprimat satis
facţia pentru rezultatele obţinute 
în cadrul lucrărilor celei de-a doua 
sesiuni a Comisiei mixte româno- 
cubaneze de colaborare economică 
şi tehnico-ştiinţifică, apreciindu-le 
ca un pas important în dezvolta
rea relaţiilor prieteneşti între cele 
două ţări.

Tovarăşul Gheorghe  ̂Rădulescu a 
avut o întrevedere cu Raul Roa, 
ministrul afacerilor externe al Cu
bei. Au fost abordate probleme 
privind relaţiile dintre România şi 
Cuba, precum şi unele aspecte ale 
situaţiei internaţionale actuale.

De asemenea, -tovarăşul Gheor
ghe Rădulescu a avut o întreve
dere cu Marcello Fernandez Font, 
ministrul comerţului exterior, cu 
care a trecut în revistă problemele 
relaţiilor economice bilaterale, pre
cum şi perspectivele de dezvoltare 
ale acestora.

Marţi, delegaţia guvernamentală 
română, condusă de tovarăşul 
Gheorghe Rădulescu a părăsit 
Havana. Pe aeroportul internaţio
nal Jose Marti, şeful delegaţiei 
guvernamentale române a fost sa
lutat de Carlos Rafael Rodriguez, 
Raul Roa, Pedro Miret, Marcello 
Fernandez Font şi de alte per
soane oficiale.

Era prezent, de asemenea, Va
sile Muşat, ambasadorul României 
la Havana.

Cu prilejul aniversării 
„Zilei eliberam Africii

NAŢIUNILE UNITE 26 (Ager
pres). — într-o cuvîntare rostită 
cu prilejul celei de-a 8-a aniver
sări a „Zilei eliberării Africii“, se
cretarul general al O.N.U., U 
Thant, a cerut ţărilor care întreţin 
relaţii cu Republica Sud-Africană 
şi Portugalia să sisteze ajutorul 
militar şi economic furnizat Preto
riei şi Lisabonei pentru a permite 
eliberarea popoarelor africane şi 
înlăturarea rămăşiţelor coloniale de 
pe continent. «Organizaţia Naţiu
nilor Unite a recunoscut necesita
tea aplicării unor măsuri urgente 
şi universale care să înfrîngă re
zistenţa încăpăţînată a regimurilor 
rasiste şi coloniale prin suprima
rea oricărui ajutor militar şi eco
nomie acordat guvernelor acestor 
ţări“, a spus U Thant.

Referindu-se la teritoriile aflate 
sub dominaţie colonială, printre 
care a amintit Angola, Namibia, 
Mozambic şi aşa-zisa Guinee Por
tugheză, secretarul general al 
O.N.U. a reafirmat „dreptul 
popoarelor din aceste teritorii de 
a-şi hotărî propria lor soartă în 
conformitate cu principiile Cartei 
O.N.U.“, Ei a calificat situaţia din 
Republica Sud-Africană ca fiind 
„gravă“ şi a condamnat guvernele 
acelor state care în ultima vreme 
livrează armament acestei ţări, în
câlcind embargoul hotărît de către 
Consiliul de Securitate al Organi
zaţiei.

de „Ziua eliberării Africii" şi a ce
lei de-a 8-a aniversări a creării 
Organizaţiei Unităţii Africane, cre
dinţa nezdruncinată a ţării sale în 
principiile acestei organizaţii, me
nită să-şi aducă o contribuţie în
semnată la eliberarea definitivă a 
tuturor teritoriilor continentului.

LA NOUAKCHOTT, aceleaşi e- 
venimente au fost marcate de un 
important miting al Partidului 
Poporului din Mauritania, prezidat 
de Ahmed Ould Mohamed Sallah, 
secretarul partidului. După ce a 
condamnat regimul rasist din Re
publica Sud-Africană, precum şi 
colonialismul portughez, Sallah s-a 
pronunţat pentru intensificarea 
luptei pe toate fronturile, pentru 
eliberarea şi edificarea unei Africi 
în întregime independente.

•&

ÎNTR-UN COMUNICAT OFI
CIAL AL GUVERNULUI CAME- 
RUNEZ, DAT PUBLICITĂŢII LA 
YAOUNDE, adresat opiniei publi
ce internaţionale, şi, în mod spe
cial, Organizaţiei Naţiunilor Unite, 
se cere luarea unor măsuri urgente 
şi eficiente împotriva regimurilor 
colonialiste şi rasiste din Africa.

AUXENCE ICKONGA, ministrul 
afacerilor externe al Republicii 
Populare Congo, a exprimat, cu 
prilejul manifestaţiilor prilejuite

 ̂LA LAGOS, capitala federală a 
Nigeriei, au avut loc mari de
monstraţii organizate de tineri în 
semn de protest faţă de situaţia 
în care şe află populaţia de cu
loare din zonele încă neeliberate 
ale continentului african.

EVENIMENTUL P I  SCURT
•  O DELEGAŢIE A PARTIDU
LUI SOCIALIST DIN CHILE, con
dusă de Carlos Altamirano, secre
tar general al C.C. al partidului, 
a sosit la Havana. Pe aeroportul 
„Jose Marti“ din capitala Cubei, 
delegaţia a fost întîmpinată de Fi
del Castro, prim-secretar al C.C. al 
P.C. din Cuba, de alţi conducători 
de partid şi de stat cubanezi.

focului pînă la 15 august. McClory 
a declarat că, după părerea sa, uft 
asemenea program corespunde de
claraţiilor preşedintelui privind in
tenţiile de a se pune capăt răz
boiului.

•  ROBERT McCLORY, membru 
al Camerei Reprezentanţilor din 
partea statului Illinois, a cerut re
tragerea tuturor trupelor ameri-' 
cane din Vietnamul de sud pînă 
la 30 noiembrie anul curent. El a 
propus în Camera Reprezentanţi
lor un program care recomandă 
intre altele, o încetare completă a

•  TREZORERIA AMERICANA
intenţionează să contracteze pe 
pieţele financiare vest-europene un 
nou împrumut de 500 milioane 
dolari. împrumutul are drept scop 
absorbirea unei părţi a capitaluri
lor în dolari care s-au revărsat 
asupra Europei occidentale, provo- 
ind recenta criză monetară. El ar 

urma să fie contractat cu o do- 
bîndă mult mal ridicată decit cea 
care se plăteşte în mod curent în 
S.U.A.

•  UN LOCUITOR DIN PALEN- 
CIA, Dl. ANTONIO ALVAREZ 
F RESNADA, afirmă că a văzut o 
farfurie zburătoare la aproximativ 
40 km de Sevilla, anunţă ziarul 
„A.B.C.“. Indreptîndu-se luni, în 
automobil, de la Palencia spre Se
villa, a relatat Fresnada, el a fost 
surprins de un zgomot asurzitor pe 
şosea şi a văzut „un obiect zbu
rător circular, oprit la o foarte 
joasă altitudine, chiar în locul 
unde se afla automobilul“.
•  DEŞI NE AFLAM SPRE SFÎR- 
ŞITUL LUNII MAI, iarna nu a ' 
capitulat deţinitiv în Europa occi
dentală: marţi a nins în sudul 
Franţei şi în Portugalia. In partea 
ele nord a Portugaliei,; în special 
in localitatea Braganca, situată la 
frontiera cu Spania, s-a depus un 
strat subţire de zăpadă. In ansam
blul acestei ţări temperatura, în 
luna mai, n-a depăşit niciodată 17
grade.
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Uzina
„Independenţa“

Sibiu
angajeaza:
— ingineri principali proiectanţi, avînd vechime de 

8 ani în funcţii tehnice de specialitate, din care 
3—5 ani în proiectare

— ingineri proiectanţi, cu o vechime de cel puţin 
1 an în proiectare

— 1 maistru construcţii civile şi industriale
— strungari, categoria a 2-a—a 5-a
— turnători, categoria a 2-a—a 5-a
— forjori, categoria a 2-a—a 4-a
— zidari şamotori, categoria a 2-a—a 5-a
— muncitori necalificaţi, pentru calificare în me

seria dc strungar
— muncitori necalificaţi, pentru activitate produc-. *  ̂tiva.

Uzina de p
Sibiu

str. Sevastopol nr. 8

recrutează candidaţi pentru concursul de admitere
în anul I — 1971— 1972, forma
ucenicie la locul de muncă, pentru meseriile:

— strungar metale
— frezor, rabotor, mortezor
— rectificator universal
— lăcătuşi pentru industria 

constructoare de maşini.
Sc primesc absolvenţi ai şcolii generale de 7 şi 8 clase 
cu limita de vîrstă de 15— 18 ani.

Uzina mecanică Mirşa-Avrig,
ju d e ţu l  S ib iu

angajează He urgenţă:

—  STRUNGARI
— LĂCĂTUŞI
— SUDORI
— MUNCITORI NECALIFICAŢI.

Muncitorii necalificaţî care sínt absolvenţi ai şcolii 
elementare şi au vîrsta între 18— 35 de anî, pot să se 
califice m meseria dc strungar, lăcătuş, sudor şi pre- 
sator metale, cursuri care vor începe la Hata de 1 
iunie 1971, pe măsura completării locurilor. 
Recrutăm de asemenea elevi pentru şcoala profesio
nală, forma ucenicie la locul de muncă, în mese
riile de strungar, sudor şi lăcătuş.
Candidaţii trebuie să aibă vîrsta între 15— 18 ani.

Informaţii suplimentare se pot lua zilnic He la ser
viciu! personal al uzinei, telefon 1 91 05.

MICA PUnCICITAIE
VlNP casă libera. Sibln, str. Muncii nr. 28 (din Ana Ipătescu).
VIND casă Sibiu, str. Matel Miliő 22, proprietate Noveanu. Informaţii', 
str. Nicolae Teclu 10, Droc. 1 '
DE VlNZARE casă de vară solidă din cărămidă Ia Guşteriţa, cu loc de 
curte şi privelişte frumoasă asupra oraşului Telefon Î37 30, orele 7—8.
Sih?K  • °r.a?Ul V'c,0|ria apartament bloc, 3 camererdependinţe, doresc 
Sibiu similar, variante. Informaţii oraşul Victoria, str. Victoriei 20, apar- 
fament 25, Rotärescu Florlca.
CAUT spre închiriere cameră mare. acces bucătării,' dependinţe. Inforl 
FIorica°raŞn V1Ct0ria’ Str* Victoriei Moc 20, apartament 25, Rotärescu
CEDEZorele doresc Sibiu s|m^r. Sibiu, telefon 1 28 6?;
CEDEZ Timişoara apartament centralTiTă, 2 camere, bucătărie, baie hof 
şo!raC Slmi Sr Sib1“' Adresatt Munteanu, str. Olimpiadei 7, cetate, Timi-

S T S pS l « t o m S .  nea9răT̂ ^ ^
Schuster''^ ° E VINZARE' lun3ime 26 m ' iaHme 12 m. Sării Noul nr. 9,
Şură

VIND două motorete, Simson şlMobra. Cumpăr una motocicletă cu trei 
roate, pentru invalizi. Pofra loan, Cisnădie, str. Lungă nr 5

VÎND magnetofon „Tesla B4/ANP221“. Informaţii Sibiu, str. Anqheî Saligny nr. 16, telefon 728 93. ingnél

îndurera i colegi, şi prietenii anunţă încetarea din viaţă, Ia 25 mai 1971 
după o fulgerătoare şt neiertătoare boală, a procurorului

IOAN COMAN
_  , de îa Procuratura locală Sibiu
Datorită caracterului său integru, a munci! pe care a denus-o nt„5 în 
ultimele sale zile, neştearsă fi va rămîne amintirea fn inimile noastre.

COLEGII
BKBAUŢIA SI ADMINISTRAŢIA I Sibiu. *tr. Octombrie rasa. nr. 2. Tel. nr. I 28 10—1 80 67. 1 81 83. Abonamentele *e fac i- «Lieiii* oastai*
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